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ministerstvo dopravy je rezortom s mimoriadnym záberom. 
Spája v  sebe dopravu, telekomunikácie, poštu, výstavbu, 
regionálny rozvoj, cestovný ruch a od 1. januára tohto roka 
aj koordináciu čerpania eurofondov. Táto synergia viacerých 
odvetví v rámci jedného ministerstva priniesla aj iný pohľad 
na problematiku jednotlivých sekcií. Navzájom sa ovplyvňujú 
a  dopĺňajú. Bez dopravnej infraštruktúry a  výstavby nie je 
možný rozvoj cestovného ruchu, nie je možný regionálny 
rozvoj, tak ako bez prístupu k peniazom zo štrukturálnych 
fondov si vieme len ťažko predstaviť taký dynamický rast 
ekonomiky štátu, modernizáciu cestnej a železničnej dopravy 
či zlepšenie kvality života v našich mestách a obciach. 

Že sa nám darí napĺňať očakávania, o  tom svedčí aj to, že 
Ministerstvo dopravy, výstavby a  regionálneho rozvoja sa 
stalo hlavným vyjednávačom na rokovaniach s  Európskou 
úniou o  príprave legislatívnych a  strategických dokumentov 
pre politiku súdržnosti po roku 2013. Náš rezort bude pri tom 
spolupracovať s  ministerstvom financií v  oblasti finančného 
riadenia a  auditu a  na tento účel sme už zriadili rezortnú 
koordinačnú skupinu pre politiku súdržnosti. Vyplýva to 
z  návrhu zabezpečenia koordinácie politiky súdržnosti EÚ 
po roku 2013. Považujem za správne, že vláda sa zhodla na 
dôležitosti vnútroštátnej koordinácie a  zároveň vonkajších 
negociácií s Bruselom. Bolo to potrebné, pretože už v októbri 
by Európska komisia mala predložiť východiskové strategické, 
legislatívne návrhy pre európsku politiku súdržnosti. Slovensko 
potrebuje prípravu dovnútra aj navonok. Pred SR stojí náročná 
úloha zabezpečiť proces negociácií k návrhom legislatívnych 
a strategických dokumentov EÚ a SR pre túto politiku po roku 
2013. Pokiaľ chceme v tomto procese presadiť svoje pozície, je 
nevyhnutné, aby sa nezanedbala jeho prípravná fáza na všetkých 
úrovniach rozhodovania. Rezort dopravy zároveň zodpovedá 
za vypracovanie hlavného strategického dokumentu SR na 
využívanie štrukturálnych fondov a Kohézneho fondu Európskej 
únie v  ďalšom sedemročnom programovom období 2014 až 
2020. Príprava ďalšieho programového obdobia je výzvou na to, 
aby sme v rámci svojej pozície vytvorili transparentné prostredie 
pre efektívne a účinné riadenie a implementáciu štrukturálnych 
fondov a Kohézneho fondu EÚ s využitím doterajších skúseností.

Priorít v  budúcom programovom období nemôže byť veľa. 
Relativizoval by sa tak význam toho, čo je najdôležitejšie. 
V súčasnosti má Slovensko 11 operačných programov. Je to rekord. 
a to samo osebe hovorí, že nemáme dosť jasno v prioritách. Do 
budúcnosti práve tento aspekt by mal byť prehodnotený. Bude 
potrebné menej strategických priorít a  efektívnejšie využívanie 
budúceho finančného rámca. Za dôležité tiež považujem 
spojenie európskych a domácich reformných krokov, aby celková 
konkurencieschopnosť Slovenska a  tiež ekonomická, sociálna 

a územná súdržnosť výraznejšie rástli. Potešujúce a povzbudzujúce 
sú výsledky čerpania eurofondov k 31. augustu tohto roka. Slovenská 
republika vyčerpala zo štrukturálnych fondov v  rámci všetkých 
operačných programov Národného strategického referenčného 
rámca 2 352 533 628 eur. Predstavuje to 20,46 percenta z celkového 
finančného záväzku SR na programové obdobie 2007 – 2013. 
V porovnaní so stavom k 30. júnu 2010 (8,39 %) sa čerpanie viac 
ako zdvojnásobilo, keďže vzrástlo o  12,07 p. b. Slovensko čerpá 
finančné prostriedky z fondov Európskej únie v rámci 11 operačných 
programov (OP), z nich s najvyšším finančným objemom sú OP 
Doprava (v rámci ktorého je vyčlenených celkovo 3,2 mld. eur), OP 
Životné prostredie (1,82 mld. eur) a Regionálny operačný program  
(1,55 mld. eur). 

Milí čitatelia, čaká nás ešte veľa práce. Dôležité je aktívne 
komunikovať so všetkými partnermi v oblasti štrukturálnych 
fondov. Aj preto rezort dopravy z  pozície CKO pre oblasť 
riadenia štrukturálnych fondov a  Kohézneho fondu EÚ 
vytvára priestor na odbornú diskusiu. Dňa 24. mája 2011 sa 
v  Bratislave uskutočnila pod mojou záštitou medzinárodná 
konferencia Rozvoj regiónov Slovenska v  kontexte politiky 
súdržnosti EÚ. Jej cieľom bolo zvýšiť informovanosť 
o  implementačnom mechanizme politiky súdržnosti, jej 
dosahoch na rozvoj regiónov a vývoji diskusie k podobe tejto 
politiky po roku 2013. Na konferencii sa zúčastnili zástupcovia 
Európskej komisie, Európskeho parlamentu, regionálnej 
a  miestnej samosprávy, OECD, NR SR, krajín V4, Rakúska 
a nášho ministerstva. V mesiaci október zasa prebieha súťaž 
určená študentom stredných a vysokých škôl s názvom Ako 
pomohli eurofondy môjmu regiónu. Táto súťaž je organizovaná 
MDVRR SR v spolupráci so Zastúpením Európskej komisie na 
Slovensku. Svojím obsahom je zameraná na už uskutočnenú 
pomoc z prostriedkov EÚ. Aj takýmito aktivitami je potrebné 
poukazovať na pozitíva a možnosti súvisiace s pomocou zo 
štrukturálnych fondov. K lepšej informovanosti odporúčam, 
nielen čitateľom časopisu Eurokompas, sledovať priebežne 
aktualizovaný informačný portál www.nsrr.sk.

Milí čitatelia, som rád, že sa vám môžem prihovárať práve 
prostredníctvom tohto časopisu. Chcel by som oznámiť,  
že nasledujúce číslo bude venované výlučne Operačnému 
programu Doprava. Prajem celému tímu, ktorý sa podieľa na 
príprave Eurokompasu, zamestnancom sekcie CKO i všetkým 
čitateľom tohto časopisu včasnú informovanosť, zodpovedné 
využívanie jedinečných zdrojov, ktoré nám štrukturálne fondy 
ponúkajú a veľa síl a entuziazmu do našej ďalšej spoločnej 
práce.

Ján Figeľ,
1. podpredseda vlády a minister dopravy, výstavby

 a regionálneho rozvoja SR

Ctené čitateľky, milí čitatelia,

Slovo
na úvod



EUROKOMPAS
1/2011 

 OBSAh

 

Slovo na úvod  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .2

Obsah  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .3
 
Skúsenosti z minulosti  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 4
Zvýšenie konkurencieschopnosti firmy hYDREX, s. r. o., nákupom inovatívnej technológie – význam podpory zo štrukturálnych 
fondov pre rozvoj strojárskej výroby na Slovensku . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 4
Zvýšenie kvality vzdelávacieho procesu a modernizácia vybavenia Technickej univerzity vo Zvolene s pomocou európskych 
štrukturálnych fondov . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 6
Modernizácia vnútorného vybavenia a obnova infraštruktúry Technickej univerzity v Košiciach priniesla unikátne novinky . . . . . . . 8
 
Rady a tipy pre žiadateľov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10
Prinášame vám Mapu realizovaných projektov programového obdobia 2007 – 2013 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .10
RegioNetwork 2020 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .12
 
NSRR 2007 – 2013 a ďalšie zdroje pomoci  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 16
Štyri podporené projekty v Nitre . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .16
 
Pýtame sa  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 18
 
Boli sme pri tom  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20
Trebišovská Stredná odborná škola mení školský vzdelávací program s pomocou eurofondov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20 
Odborný seminár hP IS a hP TUR . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .22
Konferencia Rozvoj regiónov Slovenska v kontexte politiky súdržnosti EÚ . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .22
S podporou Operačného programu Výskum a vývoj vzniklo v Bratislave laboratórium na svetovej úrovni - NANOLAB . . . . . . . .23
Zasadnutie Pracovnej skupiny pre publicitu na úrovni CKO pre NSRR . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 24
Konferencia a OPIS . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 24
 
Zaujímavosti  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .25
Do Viedne budeme cestovať rýchlejšie a pohodlnejšie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .25
Obyvatelia Čadce budú mať mestský obchvat už na Vianoce 2013 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .25
 
EÚ pomáha rozvoju regiónu  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 26
Ministerstvo dopravy, župa a hlavné mesto spoločne riešia dopravu v Bratislave . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 26 
Verejnú koľajovú dráhu vybudujú aj na východe  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 27
 
Na návšteve v RRA  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .28
Užitočné školenie zamestnancov regionálnych rozvojových agentúr zaradených do Integrovanej siete regionálnych 
rozvojových agentúr . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 28
Združenie pre rozvoj regiónu horná Nitra  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 29
Akadémia ženského podnikania v Srbsku . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 29 
 
Kalendárium  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30
Vo Vrútkach predstavili prvý slovenský eurovlak Mária . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30
 
English Summary  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .31

Registračné číslo časopisu Eurokompas: EV 2269/08

obSah



4

EUROKOMPAS
1/2011

SkúSenoSti
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Spoločnosť hYDREX, s. r. o., pôsobí na 
Slovensku už dlhší čas, pričom vzniku 
spoločnosti hYDREX, s. r. o., predchádzali 
samostatné podnikateľské aktivity dvoch 
súčasných spoločníkov Ing. Mariana Beňa 
a  Ing. Jána Babica. Vznikla ako spoločnosť 
zameraná na nákup a  predaj stavebných 
a   cestných strojov a   náhradných dielcov 
na základe živnostenského oprávnenia 
a   postupne rozširovala svoje zameranie 
aj na záručný a   pozáručný servis a  od 

roku 2003 rozšírila svoj výrobný program o  strojársku výrobu, 
a   to konkrétne o  výrobu žiadaných náhradných dielcov ako 
súčasti zemných, stavebných a   cestných strojov s  dôrazom 
na skutočnosť, že firma hYDREX, s. r. o., dodáva originálne 
náhradné dielce a  príslušenstvo pre stavebné stroje svetových 
značiek, pričom predaj náhradných dielcov zabezpečuje firma 
systémovo a  základnou filozofiou firmy je zabezpečenie 
dostupnosti dielcov aj po rokoch, a  to v  maximálnej kvalite aj 
s  prípadnými možnými následnými zlepšeniami.

Ozubené kolesá

Firma hYDREX, s. r. o., sa zaoberá strojárskou výrobou, 
ktorá nadväzuje na dlhodobé tradície a   predpoklady 
takéhoto odboru, ktorý dominoval v   minulosti na 
Podpoľaní. Má tri obchodné a   odbytové miesta: hriňová, 
Bratislava a   Prešov. Samotnú strojársku výrobu realizuje 
vo vlastných priestoroch práve  v  hriňovej, pričom vysoko 
špecializované technológie a  strojové vybavenie umožňuje 
firme hYDREX, s. r. o., vyrábať moderné prevodovky, ktoré 
spĺňajú náročné kritériá globálneho trhu.

Nosnou časťou výrobného programu je teda výroba 
prevodoviek. Dôraz sa kladie hlavne na výrobu ozubenia, 
ktorá má v   hriňovej bohatú tradíciu a  nadväznosť na 
dlhodobú výrobu. Divízia výroba si sama zabezpečuje 
aj technologickú prípravu výroby spolu s  navrhovaním 
a   programovaním pre dodávku zákazky priamo na kľúč. 
Výroba je podporovaná aj vlastnou konštrukciou v  programe 
SOLID WORKS a   SOLID CAM, čím vytvára podmienky na  
prototypovú výrobu a  vývoj nových výrobkov.

Pri realizácii výrobných 
zákaziek používa firma 
hYDREX, s. r. o., výkonné 
CNC obrábacie stroje. 

Na sústruhoch je firma 
hYDREX, s. r. o., schopná 
opracovávať rotačné časti 
až do priemeru 800 mm  
a  dĺžky 2100 mm, frézovacie 
centrá umožňujú upnutie 
obrobkov s  rozmermi 600 

x 1000 x 450 nm a  „horizontky“ až 1000 x 1000 x 1000 nm.  

Na CNS odvaľovacích frézovačkách vyrába firma hYDREX, 
s. r. o., ozubenie do modulu 7, na CNC obrážačkách do 
modulu 8. Okrem toho vo vlastnej prevádzke zabezpečuje 
firma hYDREX, s. r. o., aj tepelné spracovanie, odborne 
nazývané kalenie. Najdôležitejším faktom je skutočnosť, 
že presnosť výroby samotných výrobkov sa kontroluje 
pomocou 3D laserového meracieho centra.

Vďaka modernej technológii je firma v   súčasnosti schopná 
vyrábať aj vo veľkých sériách a  vo vysokej kvalite rotačné 
dielce, ozubené dielce do modulu 6 a  taktiež opracovávať 
prevodové skrine, ako aj zabezpečiť špeciálne požiadavky 
priamo na mieru klientom. Zároveň zabezpečuje firma 
hYDREX, s. r. o., vlastné tepelné spracovanie materiálu, 
trieskové a  beztrieskové obrábanie.

Na jednej strane je nosným výrobným programom 
produkcia prevodoviek, ozubených kolies a  náhradných 
dielcov pre renomované firmy na Slovensku, a  na druhej 
strane je súčasťou výrobného procesu aj zabezpečenie 
náhradných dielcov tak pre tuzemských, ako aj zahraničných 
odberateľov a,  samozrejme, aj pre vlastnú potrebu.

Odvaľovacia frézka OFA 32

Treba podotknúť, že spoločnosť hYDREX, s. r. o., sídli 
v  meste hriňová, v  okrese Detva, a  práve v  tejto lokalite 
má strojárska výroba dlhoročné tradície. V  minulosti tu 
pôsobili veľké strojárske  podniky, a  to predovšetkým PPS 
Detva a  ZŤS hriňová, ktoré boli nosným a  ťažiskovým 

zvýšenie konkurencieschopnosti firmy hYdReX, s.r.o. nákupom
inovatívnej technológie a význam podpory zo štrukturálnych fondov
pre rozvoj strojárenskej výroby na Slovensku

Ako pomáhajú štrukturálne fondy rozvoju strojárenstva na Slovensku

Prevodovka
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zamestnávateľom v   celom regióne. Postupne však 
došlo k ich rozpadu, následne odpredajom súkromným 
spoločnostiam, ale zamestnanosť už nikdy nedosiahla 
predchádzajúce obdobia, čo sa javí ako veľký problém aj 
v  súčasnom období, keď dosahuje veľmi vysoké čísla.

Frézovacie centrum

Spoločnosť hYDREX, s. r. o., dosiahla za rok 2010 celkový 
obrat vo výške 19,8 mil. eur pri ziskovom hospodárení, čo 
predstavuje 40-percentný medziročný nárast. Na náraste 
obratu sa významným percentuálnym nárastom vlani 
podieľal i  nárast výroby strediska. K zlepšeniu objemových 
výrobných ukazovateľov prispela aj  pomoc, ktorú 
spoločnosť hYDREX, s. r. o., získala práve prostredníctvom 
eurofondov.

A práve úspešný projekt, ktorý vypracovala a  predložila 
firma hYDREX, s. r. o., podporovaný EÚ v  rámci OP 
Konkurencieschopnosť a   hospodársky rast, Opatrenie 
inovácie a  technologické transfery, vychádzal zo súladu 
s  Programom hospodárskeho a  sociálneho rozvoja 
Banskobystrického samosprávneho kraja, pričom išlo hlavne 
o  napĺňanie opatrenia o  vytvorení exportnej základne 
regiónu, ktorá je však podmienená európskou kvalitou 
výrobkov. Konkrétne išlo o  pomoc v   spolufinancovaní 
projektu s  názvom Rozšírenie výrobných kapacít a  zvýšenie 
konkurencieschopnosti spoločnosti zavedením nových 
inovatívnych technológií na základe Zmluvy o  poskytnutí 
NFP z  marca 2009. Z  celkovej výšky projektu bola suma 
NFP 517 825,13 eur. v  rámci tohto projektu boli zakúpené 
štyri nové technológie - CNC odvaľovacia frézka OFA 32, 
CNC obrážačka OhA 50, kaliaca pec na tepelné spracovanie 
a   CNC meracie centrum WENZEL na meranie ozubenia. 
a  práve zakúpenie a  následné spustenie do výroby 
niekoľkých kusov nových najprogresívnejších inovatívnych 
výrobných technológií zabezpečuje predpoklady na 
dosiahnutie najvyššej požadovanej úrovne výrobkov aj do 
budúcnosti.

Treba podotknúť, že celý projekt, t. j. nákup 
špecializovaných strojov, by sa realizoval aj bez pomoci 
príspevku zo  štrukturálnych fondov, a  to  pomocou úveru, 
ale realizoval by sa v  oveľa dlhšom časovom horizonte, 
t. j. postupne a  predovšetkým jeho efekty by neboli také 
rýchle, účinné a   významné, a  práve túto skutočnosť 
môžeme považovať za mimoriadne významnú. Práve 
investovanie do nákupu modernej technológie, ktorá sa 
nakúpila ako výsledok úspešného projektu, má nesmierny 
význam, a   tu treba zdôrazniť veľmi pozitívnu úlohu 
štrukturálnych fondov pre rozvoj výroby, a  tým pre rozvoj 

celého ťažko skúšaného regiónu.

Treba vyzdvihnúť, že firma nadviazala na pozitívne 
skúsenosti v   príprave a  realizácii projektov, keď prvý 
projekt realizovaný z  eurofondov firma uskutočnila 
s  pomocou NADSME v   rokoch 2004 - 2007 a   z tohto 
príspevku zaobstarala prvé štyri kusy CNC obrábacích 
strojov.

Veľmi dôležitý je aj fakt, že firma hYDREX, s. r. o., 
zakúpením inovatívnych technológií získala v  priebehu 
krátkeho obdobia silné postavenie v   strojárskom 
odvetví. To je dôležitý predpoklad na   ďalší rast a   na 
uspokojenie prichádzajúcich požiadaviek od súčasných, 
ako aj potenciálnych odberateľov priamo vo výrobe, pričom 
konkurenčnou výhodou je predovšetkým cena. Následne sa 
firma zameria na nové odbytové sféry nielen v  tuzemsku, 
ale rozšíri svoj odbyt aj do zahraničia, pričom má vopred   
zmonitorované odbytové možnosti. Zároveň realizáciou 
projektu bude mať možnosť vyrábať výrobky kvalitnejšie  
a  podľa EÚ noriem, a   tým dostane šancu na následné 
získanie ISO noriem, čím sa nielen samotná spoločnosť 
zapojí vo zvýšenej miere do európskej ekonomiky, ale 
pozdvihne sa aj celý región.

Predmetom úspešného projektu bol nielen nákup 
a  inštalácia novej technológie, čiže hovoríme o  aktivitách 
investičného charakteru, ale veľký význam má aj 
zvýšenie produktivity práce, zlepšenie kvality samotnej 
produkcie a   jej pridanej hodnoty, zvýšenie množstva 
finálnych výrobkov, čím projekt prispeje aj k zviditeľneniu 
mesta z  hľadiska priemyslu, čo sa následne prejaví v  
príleve investícií a  prienikom na nové trhy. Spoločnosť 
sa tiež  výrazne podieľa na tvorbe hDP, čím pozitívne 
ovplyvňuje aj platobnú bilanciu celého štátu. Jednoznačne 
sa dá konštatovať, že s  pomocou uvedených investícií  
z programov EÚ sa firme hYDREX, s. r. o., darilo udržať 
medziročný rast tržieb z  výroby aj v  krízovom roku 2009, 
keď sa všade prejavili následky hospodárskej krízy, ba 
dokonca aj zvýšiť počet zamestnancov, čo má nesmierny 
význam hlavne pre tento ťažko skúšaný región..

Obrábacie centrum

Počas celého obdobia uskutočňovania projektu 
podporovaného z  EÚ boli informovaní existujúci klienti, ale 
aj potenciálni klienti, a   to tak na regionálnej a   národnej 
úrovni, ako aj na medzinárodnej úrovni prostredníctvom 
účasti spoločnosti hYDREX na rôznych výstavách  
a  konferenciách, kde sa prezentuje tento projekt ako 
podpora z EÚ s  dôrazom na skutočnosť, že práve realizáciou 
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takéhoto projektu sa dokáže zlepšiť podnikateľské 
prostredie aj v  tomto odvetví.

Prínosom celého projektu je predovšetkým rozšírenie 
existujúcich výrobných kapacít rozšírením vlastnej výroby 
náhradných dielcov pre servis strojov a  zariadení na výrobu 
súčiastok, následne sa zvýši zamestnanosť, uplatnenie 
nových progresívnych profesií, ako aj zabezpečenie rastu 
obratu vo firme a  zvýšenie konkurencieschopnosti, čo 
bolo hlavným cieľom tohto úspešného projektu, ktorý bol 
splnený.

Spoločnosť hYDREX, s. r. o., sa bude po takejto pozitívnej 
skúsenosti aj naďalej v   rámci svojich možností aj 
v   budúcnosti snažiť získať zdroje z  fondov EÚ nielen 
vypracovaním kvalitných projektov, a  to tak investičného, 
ale aj neinvestičného charakteru, ale pretože má firma 
hYDREX, s. r. o., už z  predchádzajúceho obdobia skúsenosti 
s  úspešnou implementáciou projektu financovaného zo 
zdrojov štrukturálnych fondov, chce predovšetkým svoje 
úspechy preniesť do praxe.

Obrábacie centrum   CNC obrážačka OHA 50

 
Na záver môžeme konštatovať, že firma hYDREX, s. r. o.,  
nadviazala na tradície a  výrazným prínosom tohto projektu 
je, že v  regióne, ktorý je známy strojárskou výrobou, bude 
mať uskutočnenie spomínaného projektu jednoznačne 
pozitívny dosah na jeho významný rozvoj, dôkazom čoho 
je skutočnosť, že strojárska výroba sa opäť vrátila tam, 
kam dlhé obdobie právom patrila.
 Autorka: RNDr. Zuzana Pařízková
Manažér pre publicitu Slovenská inovačná a energetická agentúra

K  úspešným projektom podporeným prostredníctvom 
Agentúry Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu 
SR pre štrukturálne fondy EÚ (ASFEU) v rámci Operačného 
programu Výskum a  vývoj patrí aj projekt Technickej 
univerzity vo Zvolene (TU vo Zvolene) s  názvom 
Rekonštrukcia objektov TU vo Zvolene so zameraním na 
vybudovanie IKT a technického zhodnotenia objektov. Celkové 
oprávnené výdavky na projekt predstavujú viac ako 
4,392  milióna eur, z toho výška nenávratného finančného 
príspevku na projekt je približne 4,155  milióna eur. 

Základným cieľom projektu TU vo Zvolene je dobudovanie 
infraštruktúry univerzity, modernizácia jej vnútorného 
vybavenia, zlepšenie podmienok a  zvýšenie kvality 
vzdelávacieho procesu prostredníctvom investícií do hmotnej 
infraštruktúry, rekonštrukcia a  modernizácia informačno-
komunikačných technológií (IKT), IKT sietí a  prístrojov, 
vybavení a zariadení využívajúcich IKT. 

I. etapa
I. etapa projektu sa uskutočnila v období od 10. 12. 2008 do 
31. 8. 2010 a bola rozdelená do siedmich aktivít. 

Aktivitu 1.1 Zlepšenie vybavenia a modernizácia veľkokapacitných 
učební TU vo Zvolene realizovala na účely zvýšenia kvality 
vzdelávania predmetov prostredníctvom rekonštrukcie 

a  vybavenia veľkokapacitných učební. Výstupom aktivity 
sú funkčné, moderné veľkokapacitné učebne, technicky 
spôsobilé na pedagogický proces, vybavené najmodernejšou 
audiovizuálnou a videokonferenčnou technikou napojenou na 
vysokorýchlostnú sieťovú infraštruktúru TU Zvolen a internet 
(11 veľkokapacitných učební a  dve videokonferenčné 
miestnosti). 

Konferenčná miestnosť pred  
rekonštrukciou.

Konferenčná miestnosť  
po rekonštrukcii.

Cieľom aktivity 1.2 Zlepšenie vybavenia a modernizácia 
výučbových učební je skvalitnenie vzdelávacieho procesu 
prostredníctvom rekonštrukcie vybavenia a  modernizácia 
výučbových učební. V  rámci tejto aktivity boli všetky 
výučbové učebne vybavené IKT zariadeniami - osobným 
počítačom pripojeným na internet, dataprojektorom 
a  spätným projektorom, čo umožňuje realizovať moderný 
vyučovací proces obohatený o  multimediálny obsah 
naviazaný na celosvetovo dostupné informačné zdroje. 

Aktivitou 1.3 Zlepšenie vybavenia a modernizácia laboratórií 
bolo dosiahnuté zvýšenie kvality vzdelávacích podmienok 
v  laboratóriách pre potreby praktickej výučby študijných 

SkúSenoSti
z minuloSti

zvýšenie kvality vzdelávacieho procesu a modernizácia
vybavenia technickej univerzity vo zvolene s pomocou
európskych štrukturálnych fondov

Podporujeme výskumné aktivity na Slovensku/
Projekt je spolufinancovaný zo zdrojov EÚ
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predmetov prostredníctvom rekonštrukcie vybavenia 
a modernizácie laboratórií. Týka sa 36 laboratórií v štyroch 
stavebných objektoch TU vo Zvolene. Výsledkom sú 
zmodernizované laboratóriá vybavené IKT technikou 
a  vybavením potrebným na poskytnutie plnohodnotného 
a moderného vzdelávacieho procesu.

Dôvodom realizácie aktivity 1.4 Vybudovanie a modernizácia 
IKT sietí na internátoch bola snaha o  zvýšenie dostupnosti 
vysokorýchlostného internetu pre študentov ubytovaných na 
internátoch TU vo Zvolene, pričom aktivita sa realizovala na 
všetkých troch internátoch univerzity - internát Bariny, 
internát Ľ. Štúra a  internát Záhonok. Vybudovanie IKT sietí 
na internátoch umožňuje študentom použiť vlastné alebo 
univerzitné počítače a  notebooky na internetové pripojenie. 
Výsledkom aktivity je vybudovanie IKT siete na internátoch 
s  celkovým počtom 3024 pripojených bodov. Študenti môžu 
priamo z  internátnych izieb komunikovať so svojimi učiteľmi, 
pracovať na študijných úlohách a zadaniach s možnosťou využitia 
informačných zdrojov a  služieb voľne dostupných na internete 
a v knižnici TU vo Zvolene.

Aktivita 1.5 Modernizácia informačno-komunikačného 
systému sa realizovala s cieľom zlepšenia a  zefektívnenia 
poskytovania informácií o  dianí na univerzite a  zároveň 
s cieľom skvalitnenia dostupnosti univerzitného informačného 
systému (UIS) v spoločných priestoroch univerzity. Výsledkom 
modernizácie informačno-komunikačného systému univerzity 
je poskytovanie informácií o aktuálnych akciách a aktivitách 
univerzity, ako aj zabezpečenie prístupu k sieťovým 
informačným zdrojom, najmä internetovej stránke univerzity.

Účelom aktivity 1.6 Modernizácia IKT – serverovňa, IP- telefónia 
- telefónna ústredňa bolo vytvorenie plnohodnotného 
zmodernizovaného systému IKT v oblasti telekomunikačných 
služieb - serverovňa, telefónna ústredňa. Aktivita bola 
rozdelená na dve časti, výstupom prvej je moderná, funkčná 
a spoľahlivá serverovňa zabezpečujúca 24 hodín denne 7 dní 
v týždni dostupnosť dátových, informačných a sieťových služieb. 
Dôvodom realizácie druhej časti aktivity bolo dosiahnutie 
rýchleho, bezpečného príjmu a prenosu zvukových informácií 
prostredníctvom moderného telekomunikačného zariadenia 
umožňujúceho študentom a pracovníkom univerzity vzájomnú 
bezplatnú komunikáciu v rámci komunikačnej siete univerzity 
a v jeho organizačných súčastiach.

Poslednou aktivitou Výmena okenných a dverných otvorov 
sa zabezpečilo splnenie tepelno-technicky vyhovujúcich 
parametrov vonkajších výplní okien a dverí, vďaka ktorým bolo 
dosiahnuté zníženie energetickej náročnosti objektu hlavná 
budova.

II. etapa
TU vo Zvolene pokračovala v rekonštrukcii svojich objektov 
so zameraním na IKT implementáciu II. etapou projektu, ktorá 
sa začala realizovať 30. 6. 2009 s  plánovaným ukončením 
31. 1. 2011. Z  dôvodu neukončených stavebných prác sa 
realizácia projektu predĺžila do 30. 4. 2011. Druhá etapa bola 
rozdelená do troch aktivít, v  rámci ktorých sa dobudovala 
infraštruktúra a  zrekonštruovali sa konferenčné miestnosti 
a veľkokapacitné učebne.

Výstupom prvej aktivity - Dobudovanie výučbových priestorov 
a zlepšenie ich vybavenia - sú funkčné, moderné výučbové 
priestory (aula, konferenčné miestnosti, posluchárne, 

kongresové centrum) vybavené najmodernejšou audiovizuálnou 
a videokonferenčnou technikou napojenou na vysokorýchlostnú 
sieťovú infraštruktúru a na internet TU vo Zvolene.

Cieľom druhej aktivity - Modernizácia informačno-
komunikačného systému – líniová stavba - je zabezpečiť 
pripojenie Arboréta Borová hora, ktoré je špecializovaným 
pracoviskom univerzity, do počítačovej siete TU vo Zvolene 
(TUZVO) optickým káblom s  prenosovou rýchlosťou 
minimálne 1000 Mb/s. Aktivita sa realizovala s cieľom 
skvalitnenia dostupnosti internetu na pracovisku Arborétum, 
kde prebieha vyučovanie a  výskum v  oblasti dendrológie, 
botaniky a pedológie. Pripojenie Arboréta do siete TUZVO-net 
bolo realizované mikrovlnným spojením. Výstupom aktivity je 
funkčné optické prepojenie medzi Arborétom a univerzitou, 
ktoré umožňuje prenos dát minimálnou rýchlosťou 1 Gb/s.  

Veľkokapacitná učebňa  
pred rekonštrukciou.

Veľkokapacitná učebňa  
po rekonštrukcii.

Cieľom tretej aktivity - Modernizácia informačno-
komunikačného systému v stavebných objektoch - je rozšírenie 
dátovej infraštruktúry v jednotlivých stavebných objektoch 
o ďalšie prípojné body s prenosovou rýchlosťou min. 1000 
Mb/s, dovybavenie serverovne o  agregačné 10 Gb/s 
prepínače, ďalšie servery na zabezpečenie redundancie 
kritických sieťových služieb, rozšírenie dostupnosti 
serverových služieb pre študentov a  učiteľov a  zvýšenie 
a skvalitnenie pripojenia internátu Záhonok implementáciou 
mikrovlnného spojenia v  privátnom pásme. Zároveň sa 
realizovalo zabezpečenie centrálnej správy všetkých 
osobných počítačov TU vo Zvolene, ako aj dohľadu nad 
všetkými informačnými systémami univerzity. 

III. etapa
Treťou etapou pokračuje TU vo Zvolene v  rekonštrukcii 
a modernizácii informačných a komunikačných technológií, 
v    revitalizácii výučbových priestorov a  modernizácii 
vnútorného vybavenia dielenských učebných priestorov. 
Naplnenie tohto cieľa umožní poskytovať študentom 
podstatne väčší rozsah komfortu pri výučbovom procese 
a  rozšíri možnosti získavania nových poznatkov. Aktivity 
projektu sa začali realizovať 27. 5. 2010, plánovaný termín 
ukončenia je 31. 5. 2012. 

Implementáciou projektu z operačného programu Výskum 
a  vývoj v  rámci Európskeho fondu regionálneho rozvoja 
sa aj TU vo Zvolene zaradila medzi moderné univerzity 
na Slovensku. Univerzita umožňuje svojim študentom 
a pedagógom pracovať pomocou modernej infraštruktúry 
a  zároveň kvalitnými technológiami a  prístupnosťou 
komunikačných služieb rozširuje možnosti a  priestor 
získavania nových poznatkov.
 Autor: Odbor informovania a publicity, 

Agentúra Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR 
pre štrukturálne fondy EÚ
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Rozvoj infraštruktúry a  modernizácia IKT na Technickej 
univerzite v Košiciach s cieľom zlepšenia podmienok a zvýšenia 
kvality vzdelávania, v skratke „INFRA 1“, je názov, ale aj hlavný 
cieľ projektu, ktorý sa zrealizoval na Technickej univerzite 
v  Košiciach (TUKE). Projekt bol realizovaný prostredníctvom 
Agentúry Ministerstva školstva, vedy, výskumu a  športu 
SR pre štrukturálne fondy EÚ (ASFEU) z  Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja (ERDF) v  rámci Operačného programu 
Výskum a vývoj (OPVaV). V priebehu 22 mesiacov úspešnej 
implementácie projektu (v období od januára 2009 do októbra 
2010) predstavovali oprávnené výdavky sumu 5,1 mil. eur, 
pričom 4,8 mil. eur tvoril nenávratný finančný príspevok  
a 0,3 mil. eur tvorili zdroje TUKE.

Ide o  prvý projekt TUKE realizovaný v  rámci prioritnej osi 
5 Infraštruktúra vysokých škôl, opatrenia 5.1 Budovanie 
infraštruktúry vysokých škôl a modernizácia ich vnútorného 
vybavenia s cieľom zlepšenia podmienok vzdelávacieho 
procesu. Je to zároveň prvý projekt celouniverzitného 
charakteru, ktorý sa úspešne implementoval a  aj ukončil. 
Na jeho výsledky nadväzuje realizácia ďalších dvoch fáz 
obnovy a modernizácie infraštruktúry, konkrétne realizácia 
projektov v skratke označovaných ako „INFRA 2“ a „INFRA 
3“. Projekt „INFRA 2“ sa začal realizovať v  septembri 

2009 s plánovaným ukončením v auguste 2011. Realizácia 
projektu „INFRA 3“ začala prebiehať od júna 2010 a mala by 
byť ukončená v  máji 2012. 

Splnenie zámerov špecifických cieľov projektu „INFRA 1“
Aktivity projektu „INFRA 1“ sa realizovali s  cieľom naplniť 
štyri špecifické ciele projektu.

Zámerom špecifického cieľa 1 bola modernizácia šiestich hlavných 
veľkokapacitných posluchární TUKE v Košiciach a v Prešove. 
Posluchárne sú v  súčasnosti vybavené multimediálnymi 
technológiami umožňujúcimi kvalitnú výučbu na báze 
využívania nadštandardných IKT (pripojenie na internet, 
projekčné technológie, kvalitné ozvučenie, možnosť 
organizácie videokonferencií a  streamingov). Výsledkom 
stavebných úprav sú zmodernizované priestory so 
zabezpečením bezbariérovosti. Ďalších 204 bežných učební 
je vybavených modernou prezentačnou a  komunikačnou 
technológiou s náležitým softvérovým vybavením. Novinkou 
je zriadenie 10 mobilných multimediálnych učební na báze 
využívania kontajnerového riešenia prenosných počítačov na 
všetkých fakultách a rektoráte TUKE. 

V rámci špecifického cieľa 2 projektu bolo zámerom dosiahnuť 
v objektoch internátov čo najvyššiu pripojiteľnosť každého 
ubytovaného študenta do vysokorýchlostnej počítačovej siete, ako 
aj jej nepretržitú a kvalitnú prevádzku. Výsledkom sú zriadené 
multimediálne učebne s výpočtovou technikou dostupnou pre 
široké masy ubytovaných študentov. Prostredníctvom jednej 
z  aktivít sa taktiež prispelo aj k zabezpečeniu vzdialeného 
a bezdrôtového prístupu. 

SkúSenoSti
z minuloSti

modernizácia vnútorného vybavenia a obnova 
infraštruktúry technickej univerzity v košiciach 
priniesla unikátne novinky

Moderné IKT prístroje a zariadenia v Univerzitnej knižnici

Podporujeme výskumné aktivity na Slovensku/
Projekt je spolufinancovaný zo zdrojov EÚ
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Aktivity ďalšieho špecifického cieľa 3 projektu boli zamerané na 
dobudovanie a zmodernizovanie infraštruktúry počítačovej siete 
TUNET, jej pasívnej, aktívnej a  mobilnej časti, v  budovách 
a  v areáli univerzity. Vďaka finančnej podpore bolo možné 
zrealizovať unikátne vzdelávacie IP televízne vysielanie  
(t. j. televízne vysielanie s internetovým protokolom) na báze 
streamingových technológií, ktorým sa TUKE v rámci Slovenska 
stala lídrom v týchto technológiách a službách, čo ju zaraďuje 
medzi špičkové svetové univerzity. Nové IPTV štúdio umožňuje 
nielen živé prenosy z  prednášok odborníkov TUKE, ale aj 
prístup k záznamom pre študentov a širokú verejnosť. 

Nová Univerzitná knižnica prostredníctvom aktivít špecifického 
cieľa 4 projektu získala moderné IKT prístroje a zariadenia. 
Zakúpilo sa 254 PC staníc a  terminálov, 13 multifunkčných 
reprografických zariadení s  možnosťou kopírovania, 
skenovania a  tlače pre používateľov. S  cieľom zvýšenia 
komfortu užívateľského prostredia a  skvalitnenia služieb 
bolo nainštalovaných šesť veľkoplošných obrazoviek, 500 
snímačov na monitorovanie kapacity priestorov študovní 
a  ďalšie interiérové zlepšenia. Nainštaloval sa úplne 
nový knižnično-informačný systém a  novinkou je nový 
videokonferenčný systém.

Unikátne novinky vďaka finančnej podpore zo zdrojov 
ERDF IPTV štúdio
Realizáciou projektu „INFRA 1“ (zakúpenie techniky) 
a projektu „INFRA 2“ (stavebné úpravy) bolo vybudované 
špičkové IPTV štúdio. Vďaka vybudovaniu dedikovanej 
miestnosti a  zakúpeniu potrebnej multimediálnej techniky 
je možné realizovať kompletné služby pre záznam, spracovanie 
a streaming multimediálneho obsahu, ktoré majú edukačný 
charakter. Nasadené riešenia sú unikátne nielen z hľadiska 
technologických riešení, ale najmä zapojením študentov 
v dvoch úrovniach – ako tvorcov obsahu a zároveň riešiteľov 
rôznych výskumných tém. Poskytované služby sú v rámci 
slovenskej akademickej sféry jedinečné a sú aj v porovnaní so 
západnými krajinami na porovnateľnej úrovni. 

Vytvorené portálové riešenie pre prístup k  obsahu mesačne 
navštívi viac ako 3000 návštevníkov. Zároveň je možné sledovať 
televízne vysielanie v sieti SANET prostredníctvom technológie 
multicast. Vďaka zakúpeným technologickým riešeniam  
a   kolektívu IPTV štúdia bol obsah sprístupnený aj na mobilné 

zariadenia, ktoré sa tešia rastúcej 
popularite. Špičkové riešenia slúžia 
zároveň ako vynikajúci laboratórny 
experiment na nasadzovanie rôznych 
pokrokových technológií. V  rámci 
štúdia sú riešené semestrálne, 
bakalárske, diplomové a  dizertačné 
práce. Moderné IPTV štúdio je 
teda aj príležitosťou na odborný 
rast a vzdelávanie novej generácie 
odborníkov v oblasti doručovania čoraz 
populárnejšieho multimediálneho 
obsahu

TelePresence – videokonferencia
Ďalšou mimoriadnou novinkou, 
ktorú bolo možné zaviesť vďaka 
finančnej podpore získanej 
z  ERDF a  zároveň jednou 
z  najpokrokovejších investícií 

projektu „INFRA 2“ bola inštalácia najnovšej technológie 
v oblasti videokonferencií – Cisco TelePresence. Nejde 
o klasickú videokonferenčnú technológiu, technológia tohto 
typu ponúka TelePresence nástroj, ktorý dáva do popredia 
predmet komunikácie. Ide o „revolúciu“ v tejto oblasti, ktorá 
je vysoko prínosná v akademickej sfére. Vďaka inštalácii tejto 
technológie sa TUKE ako prvá univerzita v Slovenskej republike 
zaradila medzi svetovú akademickú špičku. Prevádzku 
TelePresence miestnosti, ako aj jej ďalší rozvoj zastrešuje 
Laboratórium počítačových sietí na TUKE.

V rámci slávnostného otvorenia TelePresence miestnosti 
sa uskutočnilo aj prezentačné videokonferenčné spojenie 
s partnerskou inštitúciou Paradise Valley Unified School 
District, Phoenix, v štáte Arizona, USA (PVSCHOOlS), ktorá 
má už bohaté skúsenosti s  využívaním tejto technológie 
vo vzdelávacom procese. Medzi prvé rozvojové aktivity 
na báze TelePresence patrí spolupráca TUKE s národnou 
výskumno-vzdelávacou sieťou USA National lambda Rail 
(NlR) na úrovni prepojenia TelePresence miestností na 
Slovensku s  TelePresence miestnosťami v  USA. Viac 
ako 60 amerických TelePresence miestností, ktoré sú 
distribuované po rôznych univerzitách a iných vzdelávacích 
inštitúciách, sa takto stalo priamo dostupnými pre 
zamestnancov a študentov TUKE cez lokálnu TelePresence.

Ďalšou zaujímavou spoluprácou nadviazanou vďaka týmto 
technológiám je spolupráca medzi už spomínanou sieťou 
amerických stredných škôl PVSCHOOlS a TUKE. Bilaterálne 
rokovania potvrdili potenciál a  entuziazmus oboch 
inštitúcií pri spoločnej spolupráci v  oblasti vzdelávania 
a výskumu. Tieto rokovania viedli k vzniku celosvetovo prvého 
interkontinentálneho globálneho vzdelávacieho kurzu, ktorý je 
poskytovaný formou prezenčnej výučby cez TelePresence. Ide 
teda z hľadiska Slovenska o unikát – vzdelávanie amerických 
kolegov a ich priradenie v hierarchii vzdelávania pod TUKE. 

Už dnes možno s určitosťou povedať, že ide o  jednu 
z  najlepších investícií v  oblasti multimediálnej komunikácie 
na TUKE v súčasnosti a zapojenie sa do čerpania finančných 
prostriedkov z  OPVaV prostredníctvom ASFEU malo z  tohto 
hľadiska svoj opodstatnený význam. 

Autor: Odbor informovania a publicity, 
 Agentúra Ministerstva školstva, vedy, výskumu 

a športu SR pre štrukturálne fondy EÚ

SkúSenoSti
z minuloSti

Otvorenie TelePresence miestnosti.
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Prinášame vám mapu realizovaných projektov 
programového obdobia 2007 – 2013
Centrálny koordinačný orgán s cieľom zvýšenia 
transparentnosti čerpania finančných prostriedkov z fondov 
Európskej únie pripravil pre návštevníkov portálu www.
nsrr.sk novinku vo forme Mapy realizovaných projektov PO 
2007 – 2013 (ďalej len „Mapa“). Mapa informuje o úspešne 
realizovaných projektoch v  programovom období 2007 – 
2013, ktoré boli vybrané jednotlivými riadiacimi orgánmi 

operačných programov zobrazených podľa miesta realizácie 
projektu a  farebne rozdelených na jednotlivé kraje na 
efektívnejšie zobrazenie dosahu pomoci fondov Európskej 
únie a  vizuálne konkretizovanie konečných prijímateľov 
v  jednotlivých regiónoch Slovenska. Aktuálne obsahuje 
celkovo 200 projektov po celom Slovensku a priebežne bude 
rozširovaná o ďalšie projekty.

RadY a tiPY
PRe žiadateľov
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Po výbere bližšej informácie o konkrétnom projekte sú 
zobrazené základné informácie o  projekte, t. j. názov 
projektu, fotografia po dokončení realizácie projektu, 
hlavný cieľ projektu, a  taktiež je zobrazená  možnosť 
stiahnutia Informačného listu projektu. Ten poskytuje 

podrobné informácie o  danom projekte, ako napr. 
finančný a  časový rámec realizácie projektu, cieľ 
a  dosiahnuté výsledky projektu a  fotodokumentáciu 
z miesta realizácie projektu. 

Návštevník má zároveň možnosť zobrazenia mapy 
realizovaných projektov aj na štandardnej stránke Google 
Maps so zobrazením mapy na väčšom priestore a s prístupom 
ku všetkým štandardným funkcionalitám Google Maps ako 
vyhľadávanie, zobrazenie zoznamu všetkých projektov, tlač, 
odoslanie e-mailom, RSS, fullscreen zobrazenie, uloženie kópie 
mapy, zmena zobrazenia typu mapy, zobrazenie fotografií a pod.

Použitie tohto moderného a  kvalitného nástroja na 
vytvorenie mapy realizovaných projektov je výhodné 
nielen z hľadiska obľúbenosti, intuitívnosti a jednoduchosti 
užívateľského prostredia, ale zároveň aj z pohľadu úspory 

finančných prostriedkov štátneho rozpočtu Slovenskej 
republiky, nakoľko jeho využívanie je bezplatné a nezaťažuje 
tak rozpočet Centrálneho koordinačného orgánu. 
Veríme, že táto novinka vám pomôže uľahčiť a rozšíriť možnosti 
získavania informácií o pomoci z fondov Európskej únie práve 
vo vašom regióne, a  stane sa využívaným prostriedkom 
informovania o  štrukturálnych fondoch a  Kohéznom fonde 
rovnako ako v ostatných členských krajinách Európskej únie.

Mapu môžete nájsť na stránke www.nsrr.sk v  ľavej časti 
menu alebo priamo na adrese http://www.nsrr.sk/sk/mapa-
realizovanych-projektov-po-2007-2013/.

Mapa realizovaných projektov je realizovaná 
prostredníctvom Google Maps, čo poskytuje pre Centrálny 
koordinačný orgán bezplatný a  kvalitný nástroj, ktorý 
ponúka širokej verejnosti známe užívateľské prostredie 
vyznačujúce sa jednoduchosťou a praktickosťou. Zároveň 
z  nej tento nástroj robí mapu interaktívnu s  možnosťou 
výberu stupňa priblíženia jednotlivého regiónu/projektu, 
satelitného alebo mapového zobrazenia a  poskytuje 
možnosť tlače, zdieľania e-mailom a  sledovanie pridania 
nových projektov prostredníctvom služby RSS. Jednotlivé 
projekty sú do mapy zapracovávané podľa polohy 
realizácie projektu, čo dáva možnosť detailného priblíženia 
na konkrétny región s prehľadom zrealizovaných projektov 
v blízkom okolí.

RadY a tiPY
PRe žiadateľov
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Eurokomisár pre regionálnu politiku Johannes Hahn takto pred 
rokom, na Európskom týždni regiónov a miest 2010 v Bruseli, 
predstavil novú platformu pre on-line spoluprácu. 
 
Platforma RegioNetwork 2020 je určená pre zástupcov 
regiónov Európy a pre všetkých, ktorí sa zaujímajú o európsku 
politiku regionálneho rozvoja. 

 
Tento nástroj pre spoluprácu a výmenu najlepších skúseností 
medzi európskymi regiónmi má užívateľom umožniť: 
•	 zakladať a vytvárať príspevky v tematických skupinách,
•	 zdieľať a vymieňať si príklady najlepšej praxe,
•	 vytvárať profily regiónov,
•	 vytvárať profily jednotlivcov
•	 a informácie z týchto profilov získavať.
 
 

Platforma on-line spolupráce bola navrhnutá aj s cieľom 
podpory EÚ Stratégie 2020 a  na podporu inteligentného, 
udržateľného a inkluzívneho rastu. 

Prvým krokom k  plnohodnotnému využívaniu všetkých 
poskytovaných možností je bezplatná registrácia („Sign 
up“). Tú je možné vykonať a  registrovať sa ako REGIÓN 
alebo JEDNOTLIVEC, pričom registrácia ako jednotlivca je 
preddefinovaná. Povinné údaje sú označené *. Vami zvolené 
užívateľské meno a  heslo sú dôvernými údajmi. Ostatné 
zadané kontaktné a  identifikačné údaje sú nielen súčasťou 
vášho profilu, ktorý je po vašej registrácii verejne dostupný 
aj ostatným registrovaným členom, ale aj kritériom pri 
schvaľovaní vašej žiadosti o pridelenie prístupu k platforme. 

Regionetwork 2020
http://www.regionetwork2020.eu

RadY a tiPY
PRe žiadateľov

Registrácia
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Už pri registrácii je možné si vybrať členstvo v  niektorých 
základných skupinách:

Po odsúhlasení podmienok stránky si vytvoríte nový účet.

Obratom vám bude na vami zadanú e-mailovú adresu 
doručený e-mail s informáciou, že vaša žiadosť je v súčasnosti 
v  štádiu schvaľovania. V  prípade jej schválenia vám bude 
doručený ďalší e-mail obsahujúci informácie, ako sa prihlásiť, 
zmeniť si heslo a s ďalšími informáciami. 

Po prijatí za člena
Po akceptácii vašej registrácie vám bude umožnené 
prihlásiť sa jednorazovým prístupom, počas ktorého je 
potrebné zmeniť si heslo!!! Ďalšie prihlasovanie vykonáte 
prostredníctvom „Log in““ v ľavej časti stránky.

V časti MY ACCOUNT, ktorú po prihlásení uvidíte vedľa „Log in“, 
si môžete zmeniť nastavenia vášho účtu, obsah vášho profilu 
a  vašich oblastí záujmu, vložiť fotku, upravovať zoznam osôb, 
ktorých aktivity sledujete (tzv. Following), nastaviť pravidelnosť 
a obsah e-mailovej notifikácie („Subscriptions“) alebo vkladať, či 
upravovať vlastné príspevky.

Za prvý rok fungovania bolo na portáli schválených 
a vytvorených 59 tematických skupín, 51 skupín na výmenu 

najlepších skúseností, 74 profilov regiónov a vytvorených bolo 
1824 profilov jednotlivcov.

Registrovaní účastníci môžu vkladať vlastné skúsenosti 
z praxe a  zdieľať ich s ostatnými užívateľmi, komentovať 
alebo hodnotiť ich, vytvárať skupiny a  tematické oblasti, 
hľadať partnerov a  sledovať aktivity iných regiónov 
a  jednotlivcov. Posledné aktivity sú viditeľné z  úvodnej 
stránky v  časti „Recent Activities“, pričom je taktiež 
možné ich selektovať podľa kategórií: osôb, ktorých 
aktivitu sledujete, existujúcich skupín, príspevkov dobrej 
praxe, aktivít regiónu, činnosti jednotlivcov alebo všetky 
posledné aktivity naraz.

Skupiny/Groups
V zozname skupín je okrem ich názvov vždy uvedený aj 
zodpovedný manažér tej-danej skupiny, počet príspevkov, 
počet vytvorených fór a  počet členov. Najaktívnejšie 
skupiny sú uvedené v pravej časti stránky a patrí k nim 
skupina „Mediterranean Lab Group: thematic pole 
„Natural risks“ a Budúcnosť Kohéznej politiky. Skupinami 
s  najväčším počtom členov sú „OPEN DAYS 2011” a  už 
spomínaná Budúcnosť kohéznej politiky (Future of 
cohesion policy).

 

Odkazy:
OPEN DAYS 2011: 
https://webgate.ec.europa.eu/regionetwork2020/node/2233

RadY a tiPY
PRe žiadateľov
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Future of cohesion policy:
https://webgate.ec.europa.eu/regionetwork2020/node/1899

 
 

 
a Ďalšie odporúčané: 
Mediterranean Lab Group: thematic pole „Natural risks“: 
https://webgate.ec.europa.eu/regionetwork2020/node/2191

Slovak Republic members:
https://webgate.ec .europa.eu/regionetwork2020/
node/6490 

V  pravej časti stránky je možné medzi existujúcimi 
skupinami vyhľadávať podľa mena alebo ich popisu. Niektoré 
z  vytvorených skupín sú dostupné všetkým členom, iné 
sú vyhradené len určitému okruhu ľudí. V  takom prípade je 
opäť potrebné pri žiadosti o prijatie za člena napísať stručné 
zdôvodnenie vašej žiadosti. 

Pri vstupe do ktorejkoľvek skupiny sa vám vždy zobrazí 
stručný popis danej skupiny so zoznamom manažérov 
a  naposledy prijatých členov do danej skupiny. Každý 
člen skupiny má možnosť vytvoriť diskusné fóra, pridávať 

video, obrázky, vytvárať prieskumy (poll), vytvárať wiki 
stránky, vytvárať nové podujatia v kalendári alebo zasielať 
správy ostatným členom a komunikovať navzájom. Všetky 
tieto možnosti sú farebne odlíšené na pravej časti stránky 
danej skupiny.

 
Skupiny dobrých skúseností
Obdobne ako predchádzajúca skupina obsahuje 
na základnej stránke zoznam projektov a  oblastí, 
z  ktorých sú najlepšie skúsenosti zozbierané, dátum 
vytvorenia a  autora skupiny. Vyhľadávanie na pravej 
stránke je možné podľa oblasti alebo kľúčových slov. 
Zoznam najlepšie hodnotených sa nachádza pod týmto 
vyhľadávačom.

 
 
Najlepšie hodnotenie (Top Rated, t. j. 5 hviezdičiek) 
má napr. príspevok:
Plurifunds TV & radio information campaign in France - 
https://webgate.ec.europa.eu/regionetwork2020/node/2780 

RadY a tiPY
PRe žiadateľov
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Alebo príspevky talianskeho regiónu Abruzzo
Abruzzo Region/ARAEN Regional Energy and Environment 
Agency introduce „Terralinda”: learning about energy is 
fun! - https://webgate.ec.europa.eu/regionetwork2020/
node/8333
 
Abruzzo Region - Investments in energy efficiency and 
renewable energy: synergies between the Covenant 
of Mayors and ERDF - https://webgate.ec.europa.eu/
regionetwork2020/node/8383 
Abruzzo Region/ARAEN Regional Energy and Environment 
Agency introduce „Energiochi 2011“: learning about energy is fun 
- https://webgate.ec.europa.eu/regionetwork2020/node/8437 

Regióny
V časti Regióny sa na úvodnej stránke zobrazuje mapa EÚ 
s  geografickým ohraničením niektorých registrovaných 
regiónov. 

 
Za Slovenskú republiku sú doposiaľ z  celkového počtu 74 
registrovaných subjektov zaregistrované len dve slovenské 
regióny, a to: Prešovský a trenčiansky. 

Najaktívnejším a  zároveň aj najsledovanejším je už 
spomínaný taliansky región Abruzzo. 

 
Jednotlivci
Zoznam jednotlivcov zoradený podľa priezviska obsahuje aj 
organizáciu a pracovnú pozíciu registrovaného jednotlivca. 
Vyhľadávanie je taktiež možné podľa viacerých kritérií 
(mena, priezviska, organizácie, pracovnej pozície). 
V pravej časti pod vyhľadávaním sa opäť nachádza zoznam 
najaktívnejších členov a  členov s  najväčším sledovaním 
ostatnými členmi. 

 
O  každom registrovanom užívateľovi môžete detailnejšie 
informácie nájsť v jeho profile, ktorý okrem iného zahŕňa 
aj oblasti záujmu, skupiny, v  ktorých je členom, dĺžku 
členstva alebo osoby, ktoré sa zaujímajú o  jeho aktivitu. 
Rovnako tak môžete ktoréhokoľvek člena požiadať 
o  sledovanie („follow“), alebo prostredníctvom tejto 
platformy ho kontaktovať.
 
 
Zo súčasných 1824 všetkých individuálnych členov je ich zo 
Slovenska registrovaných ani nie 10!

 
Nevyužité možnosti nástroja
Širšie využívanie tejto informačnej sieti Európskej komisie – 
platformy RegioNetwork 2020 je do veľkej miery závislé od 
miery využívania tohto nástroja každým z vás, ktorý v oblasti 
regionálneho rozvoja pôsobíte, alebo sa o túto problematiku 
zaujímate.

 
K  využívaniu prispieva aj samotný eurokomisár pre 
regionálnu politiku p. Johannes hahn, ktorý dňa  
21. marca 2011 predstavil svoju víziu k politike súdržnosti 
Európskej únie práve počas diskusie prostredníctvom  
www.regionetwork2020.eu. 

 
hlavnou témou jeho diskusie bola politika súdržnosti 
Európskej únie a  diskusia k  nedávno zverejnenej 
„Piatej správe o  hospodárskej, sociálnej a  územnej 
súdržnosti“, témy, ktoré sa týkali rozvoja mimovládneho 
sektora, operačného programu boja proti diskriminácii 
v  Španielsku, trvalo udržateľného rozvoja v  kohéznej 
politike, ako aj budúceho programového obdobia 
2014  –  2020 vrátane potenciálneho   prístupu ďalších 
krajín západného Balkánu do EÚ.

 
Nástroj má však oveľa väčšie možnosti. Či už pri propagácii 
vášho regiónu, kraja, mesta či obce, prezentácii vami 
realizovaných projektov a  nadobudnutých skúseností, 
alebo vám môže pomôcť pri hľadaní potenciálnych 
partnerov zo zahraničia pre vaše projektové zámery, pri 
výmene skúseností a názorov medzi členmi a regiónmi, 
alebo vám „len“ poskytne cenné informácie o novinkách, 
plánovaných podujatiach alebo pomôže spropagovať 
vaše aktivity. 
Pre ďalšie informácie alebo pomoc s týmto nástrojom kontaktujte:
Mgr. Rastislav Igliar, sekcia koordinácie fondov EÚ, Ministerstvo 

dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR

RadY a tiPY
PRe žiadateľov
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štyri podporené projekty v nitre 
Zástupcovia Európskej komisie z  Generálneho riaditeľstva 
pre regionálnu politiku v  Bruseli Christopher Todd a  Martina 
Benčatová a  viacerí členovia Monitorovacieho výboru 
Operačného programu Zdravotníctvo (OPZ) navštívili  
12. 4. 2011 štyri zdravotnícke zariadenia v Nitre, ktorých projekty 
boli spolufinancované z Európskeho fondu regionálneho rozvoja. 
Boli to Fakultná nemocnica Nitra, Národná transfúzna služba SR, 
Imunoalergológia Dzurilla, s. r. o. a KARDIOCENTRUM NITRA, s. r. o. 
Monitorovacia návšteva podporených projektov sa uskutočnila 
pri príležitosti 5. riadneho zasadnutia Monitorovacieho výboru 
pre OPZ, ktoré sa konalo 11. apríla 2011 v Bratislave.

Prvým navštíveným zdravotníckym zariadením bola Fakultná 
nemocnica Nitra, ktorá je počtom lôžok 870 najväčšou 
všeobecnou nemocnicou v Nitrianskom samosprávnom kraji. 
Realizuje sa v nej projekt pod názvom Novostavba liečebného 
pavilónu. Celkové oprávnené výdavky projektu sú vo výške 
22 502 047,39 eur. Realizácia projektu sa skončí v októbri 2011.

 

Zástupca Európskej komisie Christopher Todd (uprostred) pri prehliadke 
novostavby liečebného pavilónu v areáli Fakultnej nemocnice Nitra.

V novostavbe liečebného pavilónu bude umiestnená 
Kardiologická klinika, Interná klinika, Neurologická klinika 
a  ústavy patológie, mikrobiológie a  laboratórnej medicíny. 
Riaditeľ FN Nitra MUDr. Kamil Koleják, PhD., počas návštevy 
zástupcov EK a  členov MV OPZ konštatoval: „Dostavbou 
nového liečebného pavilónu zvýšime kvalitu a efektivitu 
liečebných procesov. Nový liečebný pavilón zodpovedá kritériám 
a požiadavkám súčasnosti. Presťahovaním už existujúcich 
lôžkových častí kliník, ambulancií a laboratórnych činností budeme 
poskytovať celý rad úkonov a zákrokov pod jednou strechou, 
čím porastie efektivita poskytovanej zdravotnej starostlivosti 
a spokojnosť našich pacientov.“

Okrem stavebnej časti bol projekt zameraný aj na dodávku 
najmodernejšej zdravotníckej techniky. Veľkým nedostatkom 
nemocnice bol nefunkčný lineárny urýchľovač. Onkologickí 
pacienti preto museli pre zdravotnícke výkony navštevovať 
nemocnice v  Bratislave a  Banskej Bystrici. Daný stav 
neumožňoval nemocnici poskytovať pacientom kompletnú 
liečbu. Dňa 3. júna 2010 na oddelení rádioterapie a klinickej 
onkológie Fakultnej nemocnice Nitra slávnostne uviedli 
do prevádzky lineárny urýchľovač hradený z  prostriedkov 
projektu. Riaditeľ FN Nitra p. Koleják zdôraznil: „Výrazným 
prínosom pre obyvateľov mesta Nitra a širokého okolia je dodávka 
lineárneho urýchľovača. Ide o prístroj s najmodernejšou výbavou 

v rámci všetkých rádioterapeutických centier na Slovenku. 
Je vybavený viacerými excelentnými rádioterapeutickými 
metódami, umožňuje s vysokou presnosťou ožiariť cieľový orgán 
a aplikovať predpísanú dávku žiarenia do nádorovej oblasti 
pri značne zníženom riziku postihnutia okolitých orgánov, čím 
výrazne zvyšuje účinnosť, ako aj komfort pacienta.“

Následne bola predmetom návštevy Národná transfúzna 
služba SR (NTS SR) - pobočka Nitra, kde sa realizuje národný 
projekt Dobudovanie infraštruktúry Národnej transfúznej služby 
SR. Projekt rieši centralizáciu spracovania krvi a komplexnú 
modernizáciu pracovísk NTS SR. Pozostáva z troch hlavných 
celkov, a  to rekonštrukcie priestorov NTS Košice na účely 
spracovateľského centra, nákupu nového prístrojového 
vybavenia pre jednotlivé spracovateľské a odberové centrá 
a  nákupu špeciálnych vozidiel na prepravu krvi a  krvných 
produktov.

Celkové oprávnené výdavky projektu sú vo výške 
7 302 243,75 eur. Realizácia projektu sa skončí v septembri 2011. 

Realizáciou projektu sa zvýšia možnosti zabezpečenia 
najvyššej možnej kvality a bezpečnosti krvných prípravkov 
a zlepší sa zásobovanie nemocníc krvnými prípravkami, čím 
sa prispeje ku kvalite zdravotnej starostlivosti a naplneniu 
jednej z  priorít – k zabezpečovaniu ochrany zdravia 
obyvateľstva Slovenska. 

Po realizácii projektu budú na Slovensku tri spracovateľské 
centrá (SC) – SC NTS Bratislava, NTS Banská Bystrica a NTS 
Košice. Odberové pracoviská (organizačne zaradené do SC) 
budú NTS Bratislava Kramáre (SC NTS Bratislava), NTS Banská 
Bystrica FNsP (SC NTS Banská Bystrica). Ostatné odberové 
centrá budú: NTS Bratislava Ružinov, NTS Prešov, NTS Trnava, 
NTS Žilina, NTS Nitra, NTS Trenčín, NTS Martin, NTS Poprad 
a NTS Nové Zámky.

Riaditeľ Fakultnej nemocnice Nitra MUDr. Kamil Koleják, PhD., víta hostí 
v zrekonštruovanom priestore vybavenom novým lineárnym urýchľovačom.

Podľa projektovej manažérky NTS SR Mgr. Martiny Grožajovej 
najpodstatnejším prínosom projektu je centralizácia spracovania 
krvi a krvných prípravkov do troch spracovateľských centier, 
čím sa zabezpečí nielen efektivita a optimalizácia pracovných 
postupov. Konštatovala, že „táto zmena zároveň umožní zavádzať 
nové pracovné postupy, čím sa zabezpečí maximálna možná kvalita 
krvných prípravkov a uvedená zmena nás zaradí medzi európsky 
štandard v transfuziológii. Vďaka finančným prostriedkom z OPZ 
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sa do dnešného dňa vykonala rekonštrukcia priestorov NTS Košice 
na účely spracovateľského centra, nákup a dodávka prístrojového 
vybavenia pre spracovateľské a odberové centrá, nákup a dodávka 
špecializovaných sanitných motorových vozidiel na prepravu a zvoz 
krvi a krvných prípravkov. Do skončenia projektu plánujeme spustiť 
testovacie prevádzky troch spracovateľských centier a plánujeme 
taktiež dobudovať informačný systém NTS SR“.

 

Vedúca lekárka pracoviska Národnej transfúznej služby SR Nitra MUDr. 
Mária Broďániová ukazuje hosťom z EK a členom monitorovacieho výboru 
pre OPZ zrekonštruované priestory, nové ležadlá a zakúpené prístroje.

Tretím navštíveným zariadením bola Imunoalergológia  
Dzurilla, s. r. o., kde sa v decembri 2010 dokončil projekt s názvom 
Imunoalergológia – nadstavba. Keďže kapacitné možnosti dvoch 
budov zdravotníckeho zariadenia neumožňovali rozširovanie 
nevyhnutných činností v  rámci poskytovania zdravotnej 
starostlivosti v  oblasti ochorení skupiny 5, bolo potrebné 
vybudovať nadstavbu. Vďaka nej sa vytvorili nové ambulancie 
– pneumologická, onkologická, klinická imunológia a alergológia 
a oftalmologická ambulancia s jednodňovou očnou chirurgiou. 
Predmetom projektu bolo okrem iného stavebno-technickými 
úpravami zabezpečiť bezbariérový prístup do všetkých 
priestorov zariadenia. Celkové oprávnené výdavky projektu boli 
vo výške 1 733 736,64 eura. 

Jedno zo špeciálnych vozidiel na prevoz krvi Odberového centra NTS Nitra.

Po realizácii projektu – nadstavby a  vybavení jednotlivých 
ambulancií, operačného traktu očnej chirurgie a  laboratória 
sa vytvorili podmienky na zvyšovanie počtu preventívnych 
prehliadok a výkonov v oblasti ochorení skupiny 5. Vybudovaním 
výťahu sa zabezpečil bezbariérový prístup do všetkých 
novovybudovaných priestorov. Riaditeľka zariadenia MUDr. Eva 
Dzurillová počas návštevy konštatovala: „Zdravotnícke zariadenie 

v projekte kládlo dôraz na komplexnosť poskytovaných služieb 
v oblasti klinickej imunológie, ktorá priamo kooperuje s ostatnými 
odbormi, hlavne klinickou onkológiou. Koncepcia vybudovania 
onkoimunologickeho centra prepojeného na ďalšie špecializácie - 
pneumológia, oftalmológia a iné je jedinečná v rámci celej SR.“

Návšteva v  Nitre vyvrcholila prehliadkou štvrtého 
zariadenia KARDIOCENTRA NITRA, s. r. o., kde sa  
30. septembra 2009 dokončil projekt pod názvom Nákup 
angiografického prístroja pre komplexné kardiologické 
aplikácie. Jeho zámerom bolo obstarať nové sofistikované 
zdravotnícke prístrojové vybavenie – angiograf – na 
liečbu kardiovaskulárnych ochorení. Účelom projektu 
bolo zvýšiť počet výkonov zabezpečujúcich kvalitnejšiu 
diagnostiku a  zlepšiť prevenciu pred narastajúcim 
počtom  kardiovaskulárnych ochorení.

Celkové oprávnené výdavky projektu predstavovali 
1 749 764, 32 eura.

Riaditeľ a vedúci lekár MUDr. Marián Hranai počas prehliadky 
okrem iného zdôraznil: „Hlavným dôvodom, pre ktorý 
KARDIOCENTRUM NITRA vzniklo, bolo zabezpečiť dostupnosť tzv. 
direktnej PCI na akútne infarkty – čo je metóda voľby (state of 
the art) pre liečbu týchto stavov. Aj vďaka zariadeniu zakúpenému 
z fondov EÚ sme sa stali v roku 2010 pracoviskom s najvyšším 
počtom ošetrených akútnych (STEMI) infarktov v rámci Českej 
a Slovenskej republiky. Sú to stovky zachránených ľudských 
životov – prínos, ktorý sa nedá zmerať iba číslami.“

a) b)

a)   Novovybudovaná operačná sála v Očnej ambulancii sv. Otílie 
v Imunoalergológii Dzurilla, s. r. o., v Nitre bola vybavená najmodernejšou 
vzduchotechnikou a prístrojovým vybavením.

b)  Vedúci lekár MUDr. Marián Hranai vysvetľuje zástupcovi Európskej 
komisie Christopherovi Toddovi tabuľku, podľa ktorej malo za rok 2010 
KARDIOCENTRUM NITRA, s. r. o., najvyšší počet akútne ošetrených 
(STEMI) infarktov (645) zo všetkých kardiocentier v Česku a na 
Slovensku (22 v ČR a 6 v SR).

 
Zástupca EK Christopher Todd po prehliadke zdravotníckych 
zariadení poukázal na úspešnosť projektov realizovaných 
v rámci Operačného programu Zdravotníctvo z hľadiska ich 
implementácie a zmysluplného  financovania. Za dôležité 
považuje informovanie obyvateľov regiónu Nitra a celého 
Slovenska o  prínose projektov, akými sú novostavba 
liečebného pavilónu či rekonštrukcia a modernizácia 
Národnej transfúznej služby SR a  ostatných projektov 
v  regióne. Konštatoval, že Európska únia pomáha 
investovať do najmodernejších technológií v  štátnych 
aj v  neštátnych zdravotníckych zariadeniach. Zdôraznil,  
že na Slovensku sa realizuje veľa dobrých projektov, ktoré 
si zaslúžia pozornosť obyvateľov nielen v rámci Slovenska 
ale aj celej Európskej únie.
 Autorka: Mgr. Miroslava Zahradníková, Sekcia európskych 

programov a projektov, Ministerstvo zdravotníctva SR
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Pýtame sa
A n a l ý z u  u p l a t n i te ľ n o s t i 
zjednodušeného vykazovania 
výdavkov vo vzťahu k jednotlivým 
operačným programom Národného 
strategického referenčného 
rámca SR v  programovom období 
2007 – 2013 pripravil Centrálny 
koordinačný orgán (ďalej len „CKO“) 
v  nadväznosti na úlohy definované 
v  materiáli Problematické oblasti 
implementácie operačných 
programov a  horizontálnych 
priorít NSRR schválenom 
vládou SR dňa 18. 5. 2011 

uznesením č. 323 a  v  súvislosti s identifikovanou 
potrebou akcelerácie zavádzania jednotlivých spôsobov 
zjednodušeného vykazovania výdavkov do praxe. 
So zámerom bližšie vysvetliť čitateľom Eurokompasu význam 
pripravenej analýzy, sme sa obrátili na Ing. Evu Hrčkovú, 
riaditeľku odboru metodiky v sekcii koordinácie fondov EÚ.

Centrálny koordinačný orgán pripravil analýzu uplatniteľnosti 
zjednodušeného vykazovania výdavkov vo vzťahu k jednotlivým 
operačným programom. Čo bolo cieľom tejto analýzy?
Cieľom tejto analýzy je identifikovať operačné programy 
(ďalej aj „OP“), resp. ich časti, vhodné na aplikáciu 
jednotlivých foriem zjednodušeného spôsobu vykazovania 
výdavkov a  komplexne vyhodnotiť uplatniteľnosť 
zjednodušeného vykazovania výdavkov v  podmienkach 
implementácie OP a  vytvoriť tak argumentačný základ 
na ďalšie diskusie a  činnosti v  súvislosti so zavádzaním 
zjednodušeného vykazovania výdavkov v  programovom 
období 2007 - 2013.

Všeobecne sa hovorí, že administratíva okolo eurofondov je 
príliš veľká. Je to tak?
Z  pohľadu administratívnej náročnosti predstavuje 
proces vykazovania a  kontroly výdavkov veľmi 
zložitý, resp. prijímateľmi a  verejnosťou najviac 
kritizovaný proces s  priamym dosahom na rýchlosť 
čerpania. Vo všeobecnosti možno konštatovať,  
že väčšina chýb súvisiacich s oprávnenosťou výdavkov 
je čiastočne dôsledkom  komplikovanosti existujúceho 
implementačného rámca, ktorý je primárne založený 
na preukazovaní a  overovaní skutočne vynaložených 
a  podrobne dokladovaných výdavkov (tzv. princíp 
skutočných výdavkov), v  ktorého prípade musia byť 
všetky výdavky projektu zdôvodnené a  deklarované 
RO prostredníctvom účtovných dokladov a  inej, často 
podrobnej podpornej dokumentácie. Problematické je 
najmä deklarovanie personálnych, cestovných a  iných 
typicky nepriamych výdavkov, keďže na nepriame 
výdavky je spravidla naviazaná väčšina účtovných 
dokladov a inej podpornej dokumentácie, pričom často 
predstavujú len okolo 10  –  20  % hodnoty celkových 
výdavkov projektu. Táto skutočnosť je najviac 
citeľná pri projektoch implementovaných v  rámci OP 
spolufinancovaných z  Európskeho sociálneho fondu 
(ďalej len „ESF“), v rámci ktorých objem personálnych 
a  cestovných výdavkov spravidla prestavuje značný 
podiel aj v rámci priamych výdavkov. To znamená,  
že značné množstvo ľudských zdrojov a administratívnej 

práce v oblasti riadenia štrukturálnych fondov je 
absorbovaných v hromadení a overovaní dokumentov, 
namiesto v  zameraní sa na dosahovanie cieľov 
projektov a OP.

Aké dôsledky v praxi to prináša?
Jedným z  dôsledkov tohto stavu je skutočnosť,  
že žiadosti o  platbu predkladané prijímateľmi vykazujú 
vysokú formálnu, ale aj vecnú chybovosť, čo má za 
následok meškanie platieb prijímateľom,  časový sklz 
realizácie projektov a znižovanie výdavkov projektu o sumu 
identifikovaných neoprávnených výdavkov. Uvedené má 
následne negatívny dosah na celkovú realizovateľnosť 
projektov, meškanie čerpania ročných alokácií OP, príp. aj 
celkové zníženie čerpania alokácie OP. 

Čo je z vášho pohľadu nutné urobiť?
Z  tohto dôvodu je potrebné, aby jednotlivé RO aj 
s  ohľadom na plánované zvýšenie dôrazu na využívanie 
zjednodušeného vykazovania výdavkov v  budúcom 
programovom období vyvinuli maximálne úsilie s  cieľom 
čo najskoršieho zavedenia zjednodušených spôsobov 
vykazovania výdavkov do praxe predovšetkým v  rámci 
tých OP, ktoré sú vzhľadom na  ich charakter na využitie 
jednotlivých spôsobov vykazovania výdavkov vhodné. 
Práve zavedenie zjednodušených spôsobov vykazovania 
výdavkov do praxe má všetky predpoklady vniesť do 
vykazovania a  kontroly výdavkov prijímateľov výrazné 
zjednodušenie a  zefektívnenie, a  to tak z  pohľadu 
prijímateľov, ako aj z pohľadu RO.

Čo to môže priniesť v praxi?
Aplikácia zjednodušeného vykazovania oprávnených 
výdavkov predstavuje nový koncept vykazovania výdavkov, 
ktorý bol umožnený zmenou relevantných nariadení EÚ zo 
strany EK v  roku 2009, s  výrazným potenciálom prispieť   
k zjednodušeniu a  zefektívneniu celého systému riadenia 
a kontroly štrukturálnych fondov. 

Ktoré sú hlavné očakávané pozitíva týchto navrhovaných 
zjednodušených spôsobov vykazovania výdavkov?
Určite je to zjednodušenie systému deklarovania 
oprávnených výdavkov a finančného riadenia projektov 
s  dosahom na celkové zníženie administratívnej 
a  finančnej záťaže prijímateľov. Takisto zníženie 
chybovosti predkladaných žiadostí prijímateľov 
o  platbu je dôležitým faktorom. Netreba ani zabúdať 
na zjednodušenie a  zrýchlenie kontroly realizácie 
projektov zo strany RO, a  teda zrýchlenie uhrádzania 
žiadostí prijímateľov o  platbu. Ďalej je to dodržiavanie 
časového harmonogramu realizácie  projektov a vyššia 
realizovateľnosť projektov prijímateľov. V  neposlednom 
rade ide aj  o zvýšenie záujmu o pomoc poskytovanú zo 
štrukturálnych fondov.

Aké metódy zjednodušeného vykazovania výdavkov je možné 
využiť? 
Ide o tri spôsoby:
1. Vykazovanie nepriamych oprávnených výdavkov na 

základe paušálnej sadzby.
2. Vykazovanie oprávnených výdavkov na základe 

stanovenia paušálnej sumy.

Pýtame Sa

Ing. Eva Hrčková,
riaditeľka odboru
metodiky, sekcia 
koordinácie fondov EÚ



19

EUROKOMPAS
1/2011 

3. Vykazovanie oprávnených výdavkov na základe 
štandardnej stupnice jednotkových výdavkov.

Priložená tabuľka sumarizuje hlavné rozdiely medzi 
v  súčasnosti hlavným, resp. v  podmienkach Slovenskej 
republiky jediným spôsobom preukazovania a  overovania 
výdavkov - na základe skutočne vynaložených a podrobne 
dokladovaných výdavkov (tzv. princíp skutočných výdavkov) 
a  jednotlivými možnosťami zjednodušeného vykazovania 
oprávnených výdavkov. 

Aké kroky na podporu zjednodušeného vykazovania podnikol 
CKO?
Možnosti využitia zjednodušeného vykazovania 
výdavkov boli na národnej úrovni zohľadnené ešte 
v  roku 2009 v Systéme riadenia a  Systéme finančného 
riadenia ŠF a  KF na programové obdobie 2007 - 2013 
(ďalej „Systém finančného riadenia“). Okrem toho bol 
v júli 2009 zo strany CKO vypracovaný Metodický pokyn 
CKO č. 7 k zjednodušenému vykazovaniu výdavkov, ktorý 
predstavuje základný metodický rámec na zavedenie 
zjednodušeného vykazovania oprávnených výdavkov 
v rámci Systému riadenia. Tento metodický pokyn definuje 
jednotné pravidlá, ktoré sú pri používaní uvedených 
zjednodušení vykazovania výdavkov povinné uplatňovať 
RO a  sekundárne (na základe zmluvy o  poskytnutí 
NFP, resp. rozhodnutia o  schválení žiadosti o  NFP) aj 
prijímatelia pri realizácii svojich projektov. V  tomto roku 
bol v  gescii CKO v  spolupráci s  EK Brusel (Generálne 
riaditeľstvo pre regionálnu politiku, Generálne riaditeľstvo 
pre zamestnanosť a  sociálne záležitosti) zorganizovaný 
aj seminár k  využitiu zjednodušeného vykazovania 
výdavkov za účasti predstaviteľov Európskej komisie, 
kde mali zástupcovia RO možnosť klásť otázky priamo 
expertom z EK, ktorí schvaľujú metodiky zjednodušeného 
vykazovania na úrovni Európskej komisie.   

Aký je súčasný stav zavádzania zjednodušeného vykazovania 
výdavkov?
Ku koncu augusta 2011 môžeme konštatovať, že najviac 
rozpracované  metodiky na zjednodušené vykazovanie 
výdavkov  majú nasledujúce operačné programy: 

OP Vzdelávanie
RO pre OP V  pripravil metodiku na využitie 
štandardnej stupnice jednotkových výdavkov 
(na zjednodušené vykazovanie výdavkov na 

stravné a  cestovné) s  potenciálom uplatnenia 
v  rámci implementácie všetkých opatrení 
OP V  okrem opatrení technickej pomoci. Táto metodika 
bola predložená na vyjadrenie Certifikačnému 
orgánu,  Orgánu auditu a  Centrálnemu koordinačnému 
orgánu dňa 7. 3. 2011 a  po prepracovaní 24. 5. 2011. 
Pilotné využitie tohto spôsobu vykazovania výdavkov je 
plánované v  priebehu septembra/októbra 2011 v  rámci 
implementácie opatrenia 1.1.

RO pre OP V  taktiež dlhodobo pripravuje metodiku 
na vykazovanie nepriamych oprávnených výdavkov 
prostredníctvom paušálnej sadzby s  potenciálom 
uplatnenia v  rámci implementácie všetkých opatrení 
OP V  okrem opatrení technickej pomoci. Na základe 
aktualizácie Pracovného dokumentu COCOF 09/0025/04 
RO pre OP v  súčasnom období upravuje pôvodný 
návrh metodiky, pričom sa predpokladá, že návrh 
bude pripravený a následne predložený na vyjadrenie 
Certifikačnému orgánu,  Orgánu auditu a  Centrálnemu 
koordinačnému orgánu v priebehu septembra/októbra.

OP Výskum a vývoj
RO pre OP VaV pripravuje metodiku na vykazovanie nepriamych 
oprávnených výdavkov prostredníctvom paušálnej sadzby 
prioritne s využitím v rámci implementácie opatrení 2.2 a 4.2, 
s perspektívou uplatnenia aj v rámci implementácie ďalších 
opatrení OP VaV okrem opatrení technickej pomoci. Návrh 
metodiky bol predložený na vyjadrenie Certifikačnému 
orgánu, Orgánu auditu a Centrálnemu koordinačnému orgánu 
dňa 8. 9. 2011. 

OP Zamestnanosť a sociálna inklúzia
RO pre OP ZaSI pripravil metodiku na využitie 
štandardnej stupnice jednotkových výdavkov v  rámci 
implementácie opatrenia 2.1, konkrétne na účely 
implementácie národného projektu Terénna sociálna 
práca v marginalizovaných komunitách. Návrh metodiky 
bol dňa  3. 8. 2011 zaslaný na neformálne vyjadrenie 
Európskej komisii. Zároveň bol návrh metodiky zaslaný 
na vyjadrenie Certifikačnému orgánu,  Orgánu auditu 
a Centrálnemu koordinačnému orgánu.

RO pre OP ZaSI zároveň v  súčasnosti pripravuje metodiku 
na vykazovanie nepriamych oprávnených výdavkov 
prostredníctvom paušálnej sadzby prioritne s  využitím 
v rámci implementácie opatrenia 1.1. 

Pýtame Sa

Tab. č.1: Základné rozdiely medzi jednotlivými možnosťami vykazovania oprávnených výdavkov

Skutočné výdavky Paušálna sadzba Jednotkové výdavky Paušálna suma

Predbežné kroky

Definovanie priamych 
(príp. nepriamych 
výdavkov) a paušálnej 
sadzby

Definovanie charakteru 
a hodnoty jednotkovej ceny

Definovanie charakteru 
a hodnoty paušálnej sumy

Kontrola Všetky výdavky Priame výdavky + apliko-
vanie paušálnej sadzby 

Výstupy/výsledky + apliko-
vanie pravidla

Výstupy/výsledky + apli-
kovanie pravidla 

Kontrolované doku-
menty, resp. skutoč-
nosti

Účtovné doklady a iná 
podporná dokumentácia 
pre všetky výdavky

Účtovné doklady a iná 
podporná dokumentácia 
pre priame výdavky

Preukázanie výstupu/vý-
sledku

Preukázanie výstupu/
výsledku

Certifikácia výdavkov Založená na platbách Založená na platbách 
(priame výdavky)

Založená na výstupoch/
výsledkoch

Založená na výstupoch/
výsledkoch
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RO pre OP ZaSI taktiež spolupracoval na príprave metodiky 
na využitie štandardnej stupnice jednotkových výdavkov 
(na zjednodušené vykazovanie výdavkov na stravné 
a  cestovné) s  RO pre OP V, pričom v  súčasnosti analyzuje 
vhodnosť využitia tohto spôsobu vykazovania výdavkov 
v  rámci implementácie jednotlivých opatrení OP ZaSI. 
  
Čo by ste na záver ohľadom zjednodušeného vykazovania 
výdavkov chceli dodať?
Na základe sumarizovaných výsledkov posúdenia 
vhodnosti aplikácie zjednodušeného vykazovania výdavkov  
vo vzťahu k jednotlivým OP  možno konštatovať,  
že jednotlivé spôsoby zjednodušeného vykazovania 
výdavkov sú vhodné najmä na uplatnenie v  rámci 
implementácie OP spolufinancovaných z  ESF zameraných 
na podporu aktivít neinvestičného charakteru (OP ZaSI a OP 
V) a  OP s  významným podielom priamych personálnych 
výdavkov a nepriamych výdavkov na celkových oprávnených 
výdavkoch (napr. OP VaV).

Identifikované závery je potrebné vnímať ako podnet na 
jednotlivé RO v snahe o urýchlenie zavádzania zjednodušeného 
vykazovania výdavkov do reálnej implementácie v prostredí 
OP NSRR. Identifikované závery však nevylučujú, že RO 
rozhodne o využití zjednodušeného vykazovania výdavkov 
v rámci implementácie iných opatrení. 

Je potrebné zdôrazniť, že prostredníctvom kritérií 
stanovených na účely tejto analýzy je možné identifikovať 
iba základný potenciál operačných programov, resp. ich častí 
na využitie jednotlivých foriem zjednodušeného vykazovania 
výdavkov. Konečné rozhodnutie o  využití zjednodušeného 
vykazovania výdavkov je vo výhradnej kompetencii RO, 
ktoré pri posudzovaní vhodnosti využitia jednotlivých foriem 
zjednodušeného vykazovania výdavkov zohľadňuje aj ďalšie 
skutočnosti, najmä:
•	 plánované revízie OP (napr. realokácie finančných 

prostriedkov vo vzťahu k identifikácii disponibilnej výšky 
alokácie jednotlivých opatrení);

•	  indikatívnu výšku finančných prostriedkov určených na 
výzvy, ktoré už boli uzavreté, ale v rámci ktorých ešte 
nebolo ukončené konanie o ŽoNFP (s cieľom identifikácie 
disponibilnej výšky alokácie jednotlivých opatrení);

•	  množstvo podpornej dokumentácie potrebnej na 
dokladovanie výdavkov, resp. mieru administratívnej 
náročnosti v súvislosti s vykazovaním a  kontrolou 
výdavkov;

•	  efektívnosť zavedenia zjednodušeného vykazovania 
výdavkov – vzťah dosiahnutého zjednodušenia k 
vynaloženej práci a vynaloženým prostriedkom (napr. ak 
RO plánuje vyhlásiť už iba jednu výzvu na dané opatrenie 
s relatívne malou finančnou alokáciou a  príprava 
a  schvaľovanie metodiky na aplikáciu zjednodušeného 
vykazovania výdavkov by bola neúmerne náročná, 
zavedenie zjednodušeného vykazovania je možné 
vyhodnotiť ako neefektívne).

V  prípade rozhodnutia RO o  využití niektorých z  foriem 
zjednodušeného vykazovania výdavkov je úlohou RO 
pripraviť príslušnú metodiku v  zmysle štandardných zásad 
a  princípov definovaných v  Metodickom pokyne CKO č. 7. 
Veríme, že CKO vytvoril uvedenými opatreniami na národnej 
úrovni základ na ďalšie diskusie v  súvislosti so zavádzaním 
pilotných projektov zjednodušeného vykazovania výdavkov  
v programovom období 2007 – 2013.  

trebišovská Stredná 
odborná škola mení 
školský vzdelávací program 
s pomocou eurofondov

Pedagogickí zamestnanci a  žiaci Strednej odbornej školy 
v Trebišove študijného odboru učiteľstvo pre materské školy 
a  vychovávateľstvo sú cieľovou skupinou projektu Zlatý 
kľúčik. Nenávratný finančný príspevok vo výške takmer 
300-tis. eur z  operačného programu Vzdelávanie škola 
získala v rámci výzvy na predkladanie žiadostí o nenávratný 
finančný príspevok vyhlásenej Agentúrou Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a športu SR pre štrukturálne fondy 
EÚ (ASFEU) v októbri 2008. 
 
Projekt Zlatý kľúčik, ktorého cieľom je zvýšiť kompetencie 
pedagogických zamestnancov a  s využívaním inovatívnych 
metód a  techník v  školskom programe skvalitniť 
a  modernizovať vyučovací proces v  škole, je podporený 
z  Európskeho sociálneho fondu a zo  štátneho rozpočtu. 
Stredná odborná škola z  Trebišova získala nenávratný 
finančný príspevok vo výške 245  942 eur, čo predstavuje 
95  % celkových oprávnených výdavkov, zvyšných 5  % si 
škola hradí z vlastných zdrojov. 

Škola sa zapojila a  stala jednou z  úspešných prijímateľov 
výzvy zameranej na tvorbu a  implementáciu školských 
vzdelávacích programov stredných škôl vyhlásenej ASFEU 
v  rámci opatrenia 1.1 Premena tradičnej školy na modernú. 
Aktivity začala realizovať v januári minulého roka. 

V  prvej etape projektu prebehlo vyškolenie pedagogických 
zamestnancov externými odborníkmi v oblasti platnej legislatívy, 
využitia multimédií, moderných trendov vo vzdelávaní, 
modernej didaktickej techniky a  informačno-komunikačných 
technológií. Nasledovali aktivity zamerané na samotnú inováciu 
Školského vzdelávacieho programu (ŠkVP) pre 1. a  2. ročník 
a  jeho tvorbu pre 3. a  4. ročník. Vyškolení učitelia schopní 
pracovať s novými technológiami inovovali individuálne alebo 
v pracovných tímoch učebné osnovy jednotlivých predmetov. 
V  rámci projektu tiež vytvárajú nové učebné pomôcky - 
napríklad zborníky didaktických hier zamerané na rozvíjanie 
matematických predstáv, príručky na prevenciu detských úrazov 
či súbor dramatických hier transformovaných pre potreby praxe 
v materských školách a školských kluboch. Súčasťou plánovanej 
implementácie novovytvoreného ŠkVP v  projekte bola 
zaujímavým prvkom realizácia hudobnej rozprávky, pri ktorej 
v škole využili i hudobné štúdio, syntetizátory, gitary a notačný 
softvér. Zároveň sa vytvorila scéna, kostýmy, ako aj ľudové kroje 
charakterizujúce oblasť regiónu s  použitím recyklovateľných 
materiálov a textílií, rekvizity a propagačné materiály.

Implementáciu projektu zhodnotila Ing. Slávka hazalová, 
finančná manažérka projektu Zlatý kľúčik, ktorý sa realizuje  

Moderné vzdelávanie pre vedomostnú spoločnosť/
Projekt je spolufinancovaný zo zdrojov EÚ

boli Sme
PRi tom
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Ukážka kostýmov a nácviku hudobnej rozprávky Škriatok Adamko.

v Strednej odbornej škole v  Trebišove na Komenského ul.: 
„Projekt implementujeme v  súlade s plánovanými aktivitami. 
Projekt Zlatý kľúčik je náš prvý a aj my sa len učíme. Pravdu 
povediac, pri prvej žiadosti o platbu a spracovanie, podpornej 
dokumentácie sme vôbec nevedeli, z  ktorého konca začať. 
Po naštudovaní usmernení pre prijímateľov a  konzultáciách 
s  pracovníkmi ASFEU zvládame bez problémov aj proces 
podávania a zúčtovania finančných prostriedkov prostredníctvom 
žiadostí o  platbu. V  priebehu realizácie sme museli požiadať 
o predĺženie vzdelávacích aktivít pedagogických zamestnancov, 
pretože pri  príprave projektu sme správne neodhadli časovú 
náročnosť vzdelávania. Ale ostatné plánované aktivity sa nám 
darí dodržiavať v stanovených termínoch. Naša škola doposiaľ 
nerealizovala žiadny veľký projekt financovaný z  Európskeho 
sociálneho fondu.“ 

Bližšie informácie o hudobno-dramatickej aktivite Metamorfóza 
rozprávky realizovanom študentmi 4. ročníka odboru učiteľstvo 
pre materské školy a  vychovávateľstvo poskytla pedagogička 
PaedDr. Ingrid hvozdovičová, pod vedením ktorej tento projekt 
vznikol: „Originálne metamorfózy literárneho diela sme zhmotnili 
v  hudobnej rozprávke Škriatok Adamko. Na predstavenie sme 
pozvali aj deti predškolského a  mladšieho školského veku. 
Malému divákovi sme sa snažili poskytnúť čo najhlbší estetický 
zážitok prostredníctvom participácie dramatického, hudobného, 
výtvarného a  tanečného umenia. Cieľom projektu bol v prvom 
rade všestranný rozvoj kreativity študentov, výsledkom čoho 
bolo množstvo zážitkov a emocionálnych skúseností nielen pre 
samotných študentov, ale aj pre malých divákov. Študenti, ktorí 
sa podieľali na tomto projekte, si vyskúšali prácu scenáristov, 
dramaturgov, skladateľov, výtvarníkov, kostymérov. Príprava 
hudobnej rozprávky prebiehala v  štyroch etapách. V prvej časti 
bolo našou úlohou vybrať vhodný námet. Keďže sme spomínali,  
že ide o detského diváka, volili sme epický žáner – rozprávku, ktorá 
je deťom veľmi blízka. V druhej časti sme sa zaoberali výberom 

rolí prostredníctvom dramatizácie textu, hry a improvizácie. Tretia 
časť bola venovaná tvorbe piesní. hlavným cieľom bolo upútať 
detského diváka nielen vizuálnymi, ale aj zvukovými kvalitami. 
Študenti prejavili vo svojej tvorivej práci kus dômyselnosti, 
nápadov a invencie, ktorá sa odzrkadlila v 11 piesňach vsadených 
do rozprávky. Piesne sa vyznačovali jednoduchosťou, zaujímavým 
textom, melodickosťou, rytmickosťou a tanečnosťou, ktorá nielen 
umocnila, ale aj zvýraznila dejovú líniu. Pri tvorbe piesní študenti 
pracovali so syntetizátormi, s gitarou a  malým hudobným 
štúdiom. Svoju prácu si taktiež dokázali zaznamenať vďaka 
notačnému softvéru. Tvorba kostýmov, kulís, rekvizít a príprava 
scény tvorila kapitolu štvrtej časti. Študenti sa zapojili do celej šírky 
výtvarno-technologického procesu. Pri návrhoch kulís a vytváraní 
dekorácií, kostýmov a rekvizít využili svoje výtvarné schopnosti 
a  predstavivosť. V  procese prípravy hudobnej rozprávky sa 
prejavila partnerská rovnocennosť, výsledkom ktorej bolo 
nápadité riešenie scény, výstižné kostýmy, melodicky invenčné 
piesne a tance. Práve vďaka tvorivosti, vytrvalosti, zodpovednosti 
študentov a  finančným prostriedkom z  operačného programu 
Vzdelávanie sme sa priblížili k  finálnej podobe hudobno-
dramatického projektu, ktorú ocenil aj detský divák.“ 

Projekt Zlatý kľúčik je jedným z  mnohých realizovaných 
projektov podporených v rámci operačného programu 
Vzdelávanie Európskym sociálnym fondom, ktoré prispievajú 
k vytváraniu moderných škôl na Slovensku. K 364 
prebiehajúcim projektom uskutočňujúcich premenu tradičnej 
školy na modernú v rámci celého Slovenska pribudnú 
v najbližšom čase ďalšie. V  schvaľovacom procese sa v 
súčasnosti nachádza 510 žiadateľov o  nenávratný finančný 
príspevok z  radov základných škôl. ASFEU plánuje v tomto 
roku vyhlásiť ešte jednu výzvu, tentoraz pre stredné školy, 
orientovanú opäť na premenu tradičnej školy na modernú. 
Viac informácií k aktuálne zverejneným a  plánovaným 
výzvam nájdu záujemcovia na www.asfeu.sk. 

boli Sme
PRi tom

boli Sme
PRi tom
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odborný seminár hP iS a hP tuR
V  súvislosti s  realizáciou aktivít zadefinovaných v  pláne 
Informovania a publicity koordinátora horizontálnej priority 
Trvalo udržateľný rozvoj na roky 2007 – 2013 a Informovania 
a publicity horizontálnej priority Informačná spoločnosť na 
roky 2007 – 2013 sa dňa 22. júna 2011 uskutočnil v Bratislave 
v hoteli Bôrik celodenný seminár pod názvom: Monitorovanie 
a hodnotenie horizontálnej priority Informačná spoločnosť 
a horizontálnej priority Trvalo udržateľný rozvoj v procese 
implementácie. Organizátorom tejto akcie bol Úrad vlády 
Slovenskej republiky. 

Seminár bol určený pre zamestnancov riadiacich orgánov 
jednotlivých operačných programov (RO OP), ďalej pre 
sprostredkovateľské orgány pod riadiacimi orgánmi (SORO) 
a  koordinátorov horizontálnych priorít na vyšších územných 
celkoch (VÚC). Na seminári sa zúčastnilo približne 60 spokojných 
účastníkov. Úspešnosť seminára bola zabezpečená vysokou 
odbornosťou prednášok, ktoré zabezpečili koordinátori hP TUR 
a hP IS z Odboru prierezových priorít Úradu vlády SR. 

Seminár otvorila a  všetkých zúčastnených privítala Silvia 
Mániková, ktorá celý seminár viedla a  moderovala. Po 
úvodnom otvorení seminára riaditeľom odboru Pavlom 
holíkom nasledovali jednotlivé prezentácie podľa programu 
dňa. Predpoludnie bolo venované Dunajskej stratégii, 
budúcnosti kohéznej politiky a  monitorovaniu hP IS 
a  hP TUR, popoludní sa prezentácie venovali Stratégii 
EÚ 2020, podpore ITMS v  procese koordinácie hP IS a  hP 
TUR a  celkovému hodnoteniu. Po každej prezentácii bol 
priestor na diskusiu, do ktorej sa na radosť všetkých 
zapájalo početné plénum. Najviac diskutované boli témy 
Dunajskej stratégie a Stratégie EÚ 2020. Záujem o získanie 
čo najpodrobnejších informácií bol miestami až zarážajúci. 
Na druhej strane prednášajúci boli záujmom o  tieto témy 
potešení. Počiatočný monológ bol tak pretavený do 
plodného a na oboch stranách úprimného dialógu.

Na záver celého seminára prebehla plošná diskusia, kde mali 
prítomní príležitosť vyjadriť svoj názor, aký je ich celkový dojem 
zo seminára, či bola splnená obsahová náplň, čo konkrétne im 
to prinieslo, ktoré témy ich najviac zaujali, naopak, ktoré im na 
seminári chýbali, aký mali celkový dojem. Tieto postrehy mohli 
zúčastnení vpísať aj do dotazníka spokojnosti. Na záver je nutné 
dodať, že prínos seminára bol jednoznačný aj vzhľadom na to, 
že ešte hodinu po skončení sa vrelo ďalej diskutovalo a to nielen 
v seminárnej miestnosti, ale aj po chodbách hotela Bôrik.

Seminár bol spolufinancovaný z  Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja v  rámci projektov Publicita 
a  informovanosť pri zabezpečovaní implementácie 
horizontálnej priority Informačná spoločnosť a  Publicita 
a  informovanosť pri zabezpečovaní implementácie 
horizontálnej priority Trvalo udržateľný rozvoj.

Autor: PaedDr. Peter Javorský

konferencia Rozvoj regiónov 
Slovenska v kontexte politiky 
súdržnosti eú
 
Dňa 24. mája 2011 sa v Bratislave uskutočnila pod záštitou 
1. podpredsedu vlády a  ministra dopravy, výstavby 
a  regionálneho rozvoja SR Jána Figeľa konferencia 
s  medzinárodnou účasťou pod názvom Rozvoj 
regiónov Slovenska v kontexte politiky súdržnosti 
EÚ. Cieľom konferencie bolo zvýšenie informovanosti 
o  implementačnom mechanizme politiky súdržnosti, jej 
dosahoch na rozvoj regiónov SR a vývoji diskusie k podobe 
tejto politiky po roku 2013. Konferenciu organizačne 
zabezpečovalo MDVRR SR z  pozície Centrálneho 
koordinačného orgánu pre oblasť riadenia štrukturálnych 
fondov a Kohézneho fondu EÚ. Medzi pozvanými diskutérmi 
boli okrem iných prítomní zástupcovia Európskej komisie, 
Európskeho parlamentu, regionálnej a miestnej samosprávy, 
OECD, NR SR, krajín V4, Rakúska a MDVRR SR.

Na konferencii sa zúčastnilo 140 nominovaných účastníkov 
z  radov odbornej verejnosti, najmä ústredných orgánov 
štátnej správy, akademickej sféry, európskych zoskupení 
územnej spolupráce, regionálnej a miestnej samosprávy, 
mimovládnych organizácií, euroregiónov, regionálnych 
rozvojových agentúr, riadiacich a  sprostredkovateľských 
orgánov pre jednotlivé operačné programy.

Zasadnutie bolo tematicky rozdelené na tri bloky, 
počas ktorých sa postupne diskutovalo k doterajším 
skúsenostiam v oblasti implementácie politiky súdržnosti 
a k pohľadom na politiku súdržnosti EÚ po roku 2013. 

Z konferencie vyplynuli závery, ktoré potvrdili dôležité 
postavenie politiky súdržnosti EÚ ako silného nástroja 
a  hybnú silu na napĺňanie cieľov stratégie Európa 2020. 
Zvýšenie konkurencieschopnosti regiónov EÚ si vyžaduje 
posilniť integrovaný a strategický prístup politiky súdržnosti 
prostredníctvom jednotlivých strategických dokumentov 
s dôrazom na využívanie vnútorného potenciálu regiónov 
EÚ. Z  tohto dôvodu je v  procese plánovania potrebné 
vytvárať mechanizmy pre miestne orientovaný prístup. 
Z diskusie vyplynulo, že integrovaný prístup je nevyhnutné 
aplikovať nielen na inštitucionálnej úrovni, ale aj na úrovni 
jednotlivých politík EÚ pod spoločným riadením. Proces 
prípravy programového obdobia po roku 2013 by mal 
vychádzať aj z  doterajších skúseností s  implementáciou 
fondov EÚ pri rešpektovaní hlavných princípov politiky 
súdržnosti EÚ, najmä princípu partnerstva.
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Vo Fyzikálnom ústave Slovenskej akadémie vied (FÚ SAV) 
v  Bratislave ukončili prvú etapu budovania laboratória 
nazvaného NANOLAB, realizovaného s  podporou 
Európskeho fondu regionálneho rozvoja v  rámci 
Operačného programu Výskum a vývoj.

Cieľom FÚ SAV je vybudovanie NANOLAB-u - klastra laboratórií 
pre výskum v oblasti „nano“. NANOLAB je jedným z prvých krokov 
na vybudovanie celého výskumného komplexu. Laboratórium 
NANOLAB ako parciálnej zložky klastra bolo vybudované 
viaczdrojovým financovaním zo štrukturálnych fondov EÚ - 
z  Operačného programu Výskum a  vývoj prostredníctvom 
Agentúry Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR pre 
štrukturálne fondy EÚ (ASFEU), zo zdrojov Agentúry na podporu 
výskumu a  vývoja, z  Európskeho hospodárskeho mechanizmu 
a  z prostriedkov SAV. Finančné prostriedky boli FÚ SAV ako 
prijímateľovi poskytnuté zo strany ASFEU vo forme nenávratného 
finančného príspevku (NFP) vo výške približne 494-tisíc eur 
prostredníctvom projektu zameraného na vytvorenie Centra 
aplikovaného výskumu nanočastíc. Projekt je realizovaný 
v rámci výzvy na predkladanie žiadostí o NFP vyhlásenej v roku 
2008 pre opatrenie 4.2 Prenos poznatkov a technológií získaných 
výskumom a vývojom do praxe v Bratislavskom kraji. Doteraz 
bolo dodaných cca 50  % plánovaných výskumných zariadení 
a  prístrojov. Ďalšou formou podpory budovania laboratórií 
NANOLAB bola partnerská spoluúčasť FÚ SAV pri vytvorení 
Centra excelentnosti pre nové technológie v  elektrotechnike. 
Na realizáciu uvedeného projektu v rámci výzvy na predkladanie 
žiadostí o NFP vyhlásenej v roku 2008 pre opatrenie 4.1 Podpora 
sietí excelentných pracovísk výskumu a  vývoja ako pilierov 
rozvoja regiónu v  Bratislavskom kraji získal prijímateľ viac ako 
1,315  milióna eur, z  čoho bolo 0,209  milióna eur použitých na 
vyvinutie laboratórneho zariadenia Lab-GISAXS. 

Laboratórium NANOLAB je zamerané na výskum 
nanotechnológií a  nanoštruktúr. Skúmajú sa v  ňom 
nanovrstvy pre spintronické štruktúry a  röntgenovú optiku 
a nanočastice v úzkej spolupráci s Ústavom polymérov SAV. 
Na výskum je nevyhnutná moderná infraštruktúra, domáci 
aj zahraniční odborníci, preto sú veľmi potrebné finančné 
zdroje zo  štrukturálnych fondov EÚ. Medzi najvýznamnejšie 
prístroje NANOLAB-u patrí napríklad laboratórne zariadenie 
Lab-GISAXS, rýchly elipsometer  a rastrovací magnetooptický 
Kerrov mikroskop.
V FÚ SAV sa zaoberajú výskumom kovových nanočastíc s 
rozmermi 5 - 8 nm. Na lepšiu predstavu, nanočastice, ktoré 
skúmajú, majú rozmer okolo jednej desaťtisíciny priemeru 
ľudského vlasu. Kovová nanočastica je vlastne kovová guľôčka 
napr. zo zlata, striebra s  priemerom 5 - 10 nanometrov. 
Nanočastice majú nové zaujímavé vlastnosti, ktoré sa začínajú 
využívať aj v praxi, napr. na vývoj senzoru plynov a senzoru 
na zisťovanie stopových koncentrácií niektorých prvkov, na 
prípravu slnečných článkov s vyššou efektivitou, využívajú sa 

aj v biomedicíne na cielený transport liečiv a v diagnostike.

Nanotechnológie s  biotechnológiami a  informačno-
komunikačnými technológiami sú v európskych strategických 
dokumentoch trojicou technológií, ktoré v  koncepcii 
udržateľného rozvoja poskytujú nové vedecké a technické 
riešenia na obnovenie hospodárskeho rastu a  tvorbu nových 
pracovných príležitostí.

 

Doktorandka RNDr. Monika Benkovičová 
zakladá vzorku do zariadenia .

Zariadenie na analýzu lagmuirových 
nanočasticových filmov na povrchu 

 
 

 
Vedci na Slovensku s pomocou projektov z  európskych 
štrukturálnych fondov urobili mnohé kroky vpred 
spoluprácou so zahraničnými kolegami, do praxe sa tak 
dostanú výsledky významné pre   vedu a  výskum. Eva 
Majková, vedúca NANOLAB-u FÚ SAV, vyzdvihla 
spoluprácu výskumu s  priemyselnými podnikmi na 
Slovensku i v zahraničí, napríklad v Rakúsku a Nemecku. 
Pracovníci laboratória NANOLAB napríklad zhotovili 
v  rámci projektu NATO v  spolupráci s  Talianskom veľmi 
citlivé nanočasticové senzory plynov CO a NO2, ktoré sú 
vhodné na monitorovanie životného prostredia 
a zisťovanie prítomnosti výbušnín.

Slovenská veda v  oblasti nanoprocesov tak prispieva 
k novým vedeckým a technickým riešeniam na obnovenie 
hospodárskeho rastu, tvorbe nových pracovných 
príležitostí a implementácii výsledkov do praxe.

Autor: Odbor informovania a publicity, Agentúra Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a športu SR pre štrukturálne fondy EÚ

S podporou operačného programu výskum a vývoj vzniklo 
v bratislave laboratórium na svetovej úrovni - nanolab

boli Sme
PRi tom

Podporujeme výskumné aktivity na Slovensku/
Projekt je spolufinancovaný zo zdrojov EÚ
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zasadnutie Pracovnej skupiny pre 
publicitu na úrovni cko pre nSRR
Centrálny koordinačný orgán (ďalej len „CKO“) od 1. 1. 2011 pôsobí 
na Ministerstve dopravy, výstavby a  regionálneho rozvoja SR 
prostredníctvom sekcie koordinácie fondov EÚ. Pracovná skupina 
pre  publicitu (ďalej len „PSpP“) bola zriadená ako poradný 
orgán CKO na základe jeho rozhodnutia. Slúži ako jeho aktívny 
nástroj na zabezpečenie optimalizácie a  jednotnosti postupov   
pri vypracovávaní informačnej stratégie a  zabezpečovaní 
informovania a  publicity v  celom procese implementácie 
a čerpania štrukturálnych fondov a Kohézneho fondu. 

CKO pomocou PSpP zabezpečuje publicitu NSRR, ako aj  
podpornú publicitu operačných programov v  SR i  v  zahraničí 
smerom k  Európskej komisii a  koordinuje fungovanie 
spoločných informačných nástrojov - informačného portálu 
www.nsrr.sk, spravodaja o štrukturálnych fondoch a Kohéznom 
fonde EUROKOMPAS a  Informačného centra Štrukturálne 
fondy pre Slovensko. Pôsobnosťou pracovnej skupiny nie 
je dotknutá právomoc a  zodpovednosť riadiacich orgánov  
za proces informovania a  publicity týkajúci sa operačných 
programov v ich pôsobnosti. 

Dňa 28. 6. 2011 zasadala od 10.00 h. na MDVRR SR, Nám.  
1. mája 14, Bratislava Pracovná skupina pre publicitu na úrovni 
CKO pre Národný strategický referenčný rámec za účasti 
manažérov pre publicitu jednotlivých riadiacich orgánov 
implementujúcich operačné programy NSRR, CKO, ako aj 
zástupcov gestorov horizontálnych priorít (21 účastníkov) 
k nasledujúcemu programu:
•	 Návrh úprav štatútu PSpP. 
•	 Informácia o  hlavných a  ďalších informačno-

komunikačných aktivitách roku 2011. 
•	 Informácia o záveroch zo stretnutia INFORM. 
•	 Informácia o  výsledkoch prieskumov o  informovanosti 

verejnosti o jednotlivých programoch NSRR.
•	 V bode Rôzne sa PSpP zaoberala aj aktuálnymi otázkami 

informovania a publicity: 
•	 informácia o konferencii/seminári v Česku - Informovanie 

a publicita (7. – 9. 9. 2011),
•	 poslanecká novela zákona č. 528/2008 o  pomoci 

a podpore poskytovanej z fondov EU, 
•	 informácia o  pripravovanom seminári MDVRR SR  

k zjednodušenému vykazovaniu výdavkov (6. 7. 2011), 
•	 námety na články do spravodaja Eurokompas   a   na 

zasielanie informácií/podkladov za príslušný OP na 
zverejnenie na informačnom portáli www.nsrr.sk ,

•	 návrhy na aktualizáciu Systému riadenia a Manuálu na 
informovanie a publicitu,

•	 úlohy CKO vyplývajúce z  dokumentu Problematické oblasti 
implementácie operačných programov a  horizontálnych 
priorít NSRR (máj 2011).

Zasadnutie Pracovnej 
skupiny prijalo 16 
záverov, z  ktorých 
vyplynuli konkrétne 
úlohy, ktoré členovia 
PSpP zreal izu jú 
podľa dohodnutých 
t e r m í n o v . 
Aktualizácia Štatútu 
PSpP nadobudla 
účinnosť dňa 22. 7. 2011.

konferencia a oPiS
Dňa 28. apríla 2011 sa  v  hoteli Gate One v  Bratislave 
uskutočnila konferencia OPIS, ktorú organizoval 
Sprostredkovateľský orgán OPIS Ministerstvo financií SR. 
Na konferencii zástupcovia MF SR oboznámili odbornú 
verejnosť s  aktuálnym stavom implementácie Prioritnej 
osi 1 Elektronizácia verejnej správy a rozvoj elektronických 
služieb, poukázali na najčastejšie chyby a zistenia z kontrol 
na mieste a  finančných kontrol, ktorým v  budúcnosti 
treba predchádzať. Ďalej predstavitelia SORO MF SR 
oboznámili prítomných s  plánmi programovej kancelárie 
a s prezentáciou nových projektov.

Riadiaci orgán Operačného programu Informatizácia 
spoločnosti Úrad vlády SR organizoval dňa 25. mája 2011 
celoslovenskú konferenciu OPIS v hoteli Bôrik. Na konferencii 
bol účastníkom  prezentovaný zástupcami Riadiaceho 
orgánu OPIS, Sprostredkovateľských  orgánov MK SR a MF 
SR a  jednotlivých prijímateľov pomoci stav implementácie 
OPIS a  konkrétnych národných projektov Ministerstva 
vnútra SR, Úradu geodézie, kartografie a  katastra SR, 
Ministerstva práce, sociálnych vecí a  rodiny SR, stav 
implementácie elektronických služieb v  zdravotníctve, 
akčný plán implementácie Prioritnej osi 1 Elektronizácia 
verejnej správy a  rozvoj elektronických služieb, aktuálny 
stav v  implementácii Prioritnej osi 2 Rozvoj pamäťových 
a  fondových inštitúcií a   aktuálny stav v  Prioritnej osi 3 
Širokopásmový internet OPIS.      

Účastníci konferencie vyjadrili spokojnosť s organizáciou a prezentáciami 
na konferencii.

V  rámci programu mala svoje zastúpenie aj Prioritná os 2 
prostredníctvom prezentácie Mgr. Erika Kriššáka na tému 
Vybrané aspekty merateľných ukazovateľov na úrovni projektu 
a programu OPIS a prezentácie generálnej riaditeľky Prioritnej osi 
2 OPIS Ing. Eleonóry Andreanskej na tému Rozvoj pamäťových 
a fondových inštitúcií a obnova ich národnej inraštruktúry.

Dňa 1. júna 2011 sa v hoteli Bôrik v Bratislave uskutočnil 
seminár pre žiadateľov národných projektov zameraných 
na digitalizáciu pre Prioritnú os 2 Rozvoj pamäťových 
a fondových inštitúcií a obnova ich národnej infraštruktúry  
Operačného programu Informatizácia spoločnosti. Seminár 
otvorila generálna riaditeľka Sprostredkovateľského 
orgánu Ministerstva kultúry SR pre OPIS Ing. Eleonóra 
Andreanská, ktorá účastníkov informovala o  aktuálnej 
situácii v  implementácii projektov Prioritnej osi 2 OPIS. 
Účastníci boli oboznámení s  dokumentmi, ktoré je 
potrebné predložiť pri Žiadosti o  nenávratný finančný 
prostriedok. Záver programu bol venovaný prednáške 
Mgr. Mareka Čaneckého z  Riadiaceho orgánu pre OPIS 
Úradu vlády SR k verejnému obstarávaniu a  prednáške 
Ing. Mariána Brünna z Centrálneho koordinačného orgánu 
k finančnej analýze projektov.

boli Sme
PRi tom
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Dňa 7. 6. 2011 sa v reštaurácii hRAD v Bratislave uskutočnilo 
neformálne stretnutie Partnerstva pre prosperitu s predstaviteľmi 
štátnej správy o informatizácii spoločnosti s  cieľom vytvoriť 
neformálnu diskusiu o  informatizácii verejnej správy na 
Slovensku. V  rámci programu vystúpila za Prioritnú os 2 
OPIS generálna riaditeľka Ing. Eleonóra Andreanská, ktorá 
informovala o aktuálnom stave implementácie Prioritnej osi 2.

Dňa 22. 6. 2011 sa uskutočnil 4. ročník medzinárodnej 
konferencie o  informatizácii verejnej správy iDEME 
Bratislava 2011 – Informatizácia až po dediny a  mestá, 
na ktorej v  rámci programu vystúpila za prioritnú os 
2 OPIS generálna riaditeľka Ing. Eleonóra Andreanská 
s prezentáciou Implementácia Prioritnej osi 2 OPIS eCulture. 

do viedne budeme cestovať 
rýchlejšie a pohodlnejšie
Slovenská republika a  Rakúsko podpísali Zmluvu 
o  partnerstve pri príprave projektu Twin City Rail. Na 
základe zmluvy sa vypracuje projektová dokumentácia 
k  výstavbe elektrifikovaného železničného prepojenia 
Viedeň – Marchegg – Bratislava so zastávkami integrovanej 
dopravy. Samotná výstavba sa začne už o dva roky.

„Dvojmestie Bratislava – Viedeň 
sa stáva realitou aj vďaka 
prepojeniu týchto dvoch miest 
elektrifikovanou dvojkoľajnou 

železničnou traťou. A súčasťou približovania by mala byť 
spolupráca prinášajúca osoh obyvateľom oboch metropolí, 
ktoré sú od seba vzdialené len šesťdesiat kilometrov,“ uviedol 
prvý podpredseda vlády a  minister dopravy Ján Figeľ, 
ktorý zmluvu o  vypracovaní projektovej dokumentácie 
podpísal za slovenskú stranu.

Vedúcim partnerom projektu, ktorý je súčasťou Programu 
cezhraničnej spolupráce Slovenská republika – Rakúsko 
2007  –  2013, sú Rakúske železnice (ÖBB Infrastrutur, AG), 
slovenskými partnermi sú Ministerstvo dopravy, výstavby 
a  regionálneho rozvoja SR, Železnice Slovenskej republiky 
a Železničná spoločnosť Slovensko, a. s. 

Projektová dokumentácia, ktorá je potrebná pred začatím 
výstavby, bude stáť 9,25 milióna eur, pričom rozpočet 
slovenských partnerov predstavuje necelých 600-tisíc 
eur. Až 85  % oprávnených nákladov slovenskej strany 
bude hradených z Európskeho fondu regionálneho rozvoja 
v  rámci programu Cezhraničnej spolupráce SR – Rakúsko 
2007 – 2013. Celkové náklady na výstavbu elektrifikovanej 
a  čiastočne zdvojkoľajnenej trate medzi Bratislavou 
a  Viedňou budú vyše 200 miliónov eur. Elektrifikácia 
úseku medzi Devínskou Novou Vsou a štátnou hranicou sa 
odhaduje na cca 4,6 milióna eur a výstavba troch terminálov 
integrovanej dopravy vyjde na približne päť miliónov eur. 

Projekt elektrifikácie je rozpracovaný, príprava projektovej 
dokumentácie k zastávkam integrovanej dopravy sa 
začne v  najbližšom období. Dokončenie projekčných prác 
sa predpokladá do roku 2013 a  následne sa v  koordinácii 
s rakúskou stranou začne s výstavbou trate.

Autorka: Alena Vaškaninová Buchláková, sekcia riadenia projektov, 
Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR

obyvatelia Čadce budú mať mestský 
obchvat už na vianoce 2013 

V  polovici júla sa oficiálne začala 
výstavba mestského obchvatu 
v Čadci, ktorý po svojom dokončení 
v decembri 2013 zabezpečí 

vylúčenie dopravy z centrálnej mestskej zóny a tým aj 
dobudovanie pešej zóny v meste. Prvý podpredseda vlády 
a minister dopravy, výstavby a  regionálneho rozvoja SR Ján 
Figeľ spolu s generálnym riaditeľom Slovenskej správy ciest 
Pavlom Pavláskom a so zástupcom spoločnosti Alpine Slovakia 
Alešom Kramným slávnostne poklopali základný kameň 
stavby novej cesty, ktorá je spolufinancovaná z eurofondov 
prostredníctvom Operačného programu Doprava.

Čadca patrí k mestám, ktoré sú výrazne zaťažené dopravou, keď 
cez centrum mesta prejde aj vyše 30-tisíc automobilov za deň. 
Jazdná rýchlosť v centre je 40 km/h, čo zapríčiňuje spomalenie 
dopravy. Existujúca cesta I/11 tvorí dopravnú kostru mesta 
a je každoročne hodnotená ako nehodový úsek. Je na nej päť 
priechodov pre chodcov, viaceré neriadené križovatky, zastávky 
hromadnej dopravy, rušná miestna doprava s vozidlami, ktoré 
chcú zaparkovať atď. Neustále narastajúce dopravné problémy 
významne zvýšili naliehavosť výstavby obchvatu centra mesta 
napriek tomu, že výraznú časť dopravy prevzal diaľničný obchvat 
Čadce sprevádzkovaný v októbri 2004. 

„Využívame najlacnejšie 
zdroje – eurofondy, staviame 
lacnejšie a rýchlejšie. A že 
sa to dá, sa ukazuje aj na 
príklade tejto stavby v Čadci, 
keď odhadované stavebné 
náklady boli približne 13,7 
milióna eur a vysúťažená 
cena sa dostala na necelých 
sedem miliónov. To ukazuje, 
že pri kvalitnej príprave 
a dobrej transparentnej 
súťaži dokážeme ušetriť 

ohromné zdroje, a to bez znižovania kvality a bezpečnosti,“ 
uviedol počas otvorenia výstavby obchvatu minister  
J. Figeľ. 

Stavba, resp. preložka cesty I/11 bude tvoriť obchvat centra 
Čadce a bude postavená v lokalite ohraničenej železničnou 
traťou, súčasnou cestou I/11 a  Pribinovou ulicou. Po 
dokončení cesty sa podstatne zlepší bezpečnosť premávky, 
životné prostredie v  centrálnej časti mesta, v  ktorej sa 
uvažuje s vytvorením pokojnej alebo pešej zóny. 

Súčasťou stavby je aj rekonštrukcia mosta, ktorý prevádza 
cestu I/11 cez koryto rieky Kysuca a trať ŽSR Čadca – Žilina 
v meste Čadca, a tiež dve križovatky, jedna okružná a jedna 
úrovňová styková, rekonštrukcia a rozšírenie podchodu pre 
peších, z  ktorého bude možné vyjsť na perónový chodník 
železničnej zastávky. Projekt rieši tiež nové osvetlenie 
podchodu, pripojenie zdvíhacích plošín pre telesne 
postihnutých, vývody na napojenie prenosných kalových 
čerpadiel a  ukoľajnenie všetkých kovových častí v  zóne 
trolejového drôtu.

Autorka: Alena Vaškaninová Buchláková, sekcia riadenia projektov, 
Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR
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Dohodu o projektoch Integrovaného 
dopravného systému v  Bratislave 
začiatkom júna predstavili minister 
dopravy Ján Figeľ, bratislavský župan 

Pavol Frešo a primátor Bratislavy Milan Ftáčnik. Spoločným 
zámerom je naštartovať realizáciu tých projektov, ktoré s ohľadom 
na dostupné financie budú obyvateľom bratislavského regiónu 
prinášať najvyšší efekt a prispejú k odľahčeniu dopravy v hlavnom 
meste a jeho okolí. Ide o tri projekty v celkovej hodnote približne 
500 miliónov eur, ktoré budú financované prostredníctvom 
eurofondov cez Operačný program Doprava.
 
V  priebehu júna a  júla prezentovali partneri v  Bruseli 
pripravenosť dohodnutého projektu integrovanej dopravy na 
území regiónu a mesta. Cieľom rokovaní s Európskou komisiou 
bolo dospieť k zhode medzi Bruselom, vládou, župou a mestom 
o oprávnenosti využitia eurofondov na vybrané projekty. 

Pre ľudí žijúcich v  Bratislave a  obyvateľov Bratislavského 
samosprávneho kraja, ktorí do hlavného mesta denne 
cestujú, prinesú zvýšenie priamej dostupnosti cieľov ciest 
v centrálnej mestskej zóne, zlepšenie možnosti prestupov na 
iné druhy MhD, zníženie celkového času cesty, pohodlnejšie 
a  rýchlejšie cestovanie hromadnou dopravou, odľahčenie 
individuálnej dopravy a  zníženie dopravných nehôd,   
a  v  neposlednom rade tiež zníženie environmentálnych 
dosahov dopravy na životné prostredie v Bratislave.

Hlavnou investíciou bude obnova železničnej trate Bratislava 
Predmestie – Bratislava Filiálka (pri Trnavskom mýte), pôjde 
o podzemný tunel v dĺžke 2,5 km. 

Tunel bude ukončený novou podzemnou stanicou s  dvoma 
nástupišťami, z  ktorých každé bude dlhé 400 m. Na tejto 
stanici v  strede mesta (neďaleko Trnavského mýta) by mali 
končiť prímestské vlaky v  rámci bratislavského Integrovaného 
dopravného systému (IDS) zo smerov Pezinok, Trnava, Galanta, 
Senec. Neskôr sa naň pripoja aj vlaky zo smerov Dunajská Streda 
a  Podunajské Biskupice. Prímestské vlaky by mali premávať 
v  čase dopravnej špičky v  15- až 20-minútových intervaloch 
a  mali by tak vytvoriť reálnu alternatívu k individuálnej 

automobilovej doprave pri dochádzke ľudí z  prímestských 
regiónov do Bratislavy. Súčasťou projektu je tiež modernizácia 
železničného zabezpečovacieho zariadenia v  uzle Bratislava, 
ktoré umožní prevádzku moderných lokomotív aj zahraničných 
operátorov. Predpokladané investičné náklady sú vyše 400 mil. 
eur a predpokladaný čas výstavby je medzi rokmi 2012 – 2015. 

Druhým veľkým projektom je výstavba terminálov 
integrovanej dopravy. Ide o zahustenie zastávok na 
železnici – t. j. rekonštrukcia existujúcich a budovanie 
nových železničných staníc/zastávok. 

Projekt pozostáva z  rekonštrukcie vybraných železničných 
staníc a  budovania nových železničných zastávok 
v lokalitách: Devínska Nová Ves – sídlisko, Lamačská brána, 
Patrónka, Mladá garda, Trnávka, Ružinov, Vrakuňa. V rámci 
projektu sa budú tiež budovať záchytné parkoviská (typu 
Park and Ride) v  lokalitách Lamačská brána, Podunajské 
Biskupice, Nové Košariská, Ivanka pri Dunaji, Pezinok, 
Zohor. Tento projekt je už vo výstavbe a  predpokladá sa 
jeho ukončenie v  roku 2014. Predpokladané investičné 
náklady predstavujú približne 23 mil. eur.

Tretím veľkým projektom, ktorý je netrpezlivo očakávaný 
najmä obyvateľmi Petržalky, je stavba koľajovej dráhy z centra 
Bratislavy do Petržalky v rámci nosného systému hromadnej 
dopravy. Cieľom je vytvoriť kapacitné spojenie cez Dunaj, ktoré 
bude spoľahlivejšie a  rýchlejšie ako autobusové a  dokáže 
pritiahnuť aj časť ľudí využívajúcich individuálnu dopravu 
autom. Začiatok výstavby je predpokladaný v  roku 2013, 
pričom v  prvej etape projektu bude zrekonštruovaný Starý 
most (a vybudovaná trať po Bosákovú ulicu) tak, aby po ňom 
mohli premávať ľahké koľajové vozidlá. Náklady na prvú etapu 
sa odhadujú na 80 mil. eur. V druhej etape, pravdepodobne 
v roku 2014, sa začne realizácia, ktorá predĺži koľajovú trať až 
po Janíkov dvor na konci Petržalky. Predpokladajú sa náklady 
vo výške 133 – 280 mil. eur v závislosti od vybraného variantu 
trate (povrchový alebo polozapustený). Realizácia tohto 
projektu je naplánovaná v rokoch 2014 – 2015.

Autorka: Alena Vaškaninová Buchláková, sekcia riadenia projektov, 
Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR

eú Pomáha Rozvoju Regiónu

ministerstvo dopravy, župa a hlavné mesto spoločne 
riešia dopravu v bratislave
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D o h o d u  o   p r o j e k t o c h 
Integrovaného dopravného 
systému dosiahli aj v  metropole 
východu. Projekt budovania 

verejnej koľajovej dráhy v Košiciach a okolí koncom júna 
predstavili minister dopravy Ján Figeľ, košický župan Zdenko 
Trebuľa a viceprimátor Košíc Ladislav Lazar.
 
V prvej fáze projektu ide o tri stavby za približne 68 miliónov 
eur. Pre ľudí žijúcich v  Košiciach a  obyvateľov Košického 
samosprávneho kraja, ktorí do metropoly východu denne 
cestujú, prinesú lepšie cestovanie do centra mesta, 
zlepšenie možnosti prestupov na iné druhy MhD a  tiež 
zníženie negatívnych vplyvov dopravy na životné prostredie 
v  Košiciach. Prioritne sa začne so stavbami, ktoré prinesú 
najväčší efekt a  prispejú k riešeniu prímestskej dopravy 
v košickom regióne a sú realizovateľné do roku 2015, t. j. do 
konca súčasného programového obdobia eurofondov. Ďalšie 
dva projekty Integrovaného dopravného systému budú mať 
spracovanú projektovú dokumentáciu a začnú sa realizovať po 
začatí nového finančného rámca čerpanie eurofondov.

Hlavnou investíciou bude modernizácia a výstavba 
koľajovej trate (IKD) v Košiciach z Námestia Maratónu mieru 
na Staničné námestie s  predpokladanými investičnými 
nákladmi 32 miliónov eur.

Zrekonštruovaná trať pôjde v  dnešnej trase električkovej trate 
(dĺžka modernizovanej trate - 3,14 km). Okrem obnovy trate sa 
zrekonštruuje aj osem zastávok a terminál na železničnej stanici. 
Na jednotlivých zastávkach sa predĺžia nástupištia až na 80 m, čo 
umožní rýchlejší nástup a výstup cestujúcich. Rozšíri sa zastávka 
a obratisko na Staničnom námestí a  zapojenie trate do južného 
záhlavia železničnej stanice Košice.

Tento projekt umožní nasadenie ľahkých koľajových vozidiel 
(tram-train, ktorých zakúpenie sa predpokladá v  budúcom 
programovom období eurofondov) zo smeru od Prešova 
a Margecian a ich priamy prechod cez Terminál Sever na trate 
integrovanej koľajovej dopravy v meste. Obyvatelia košického 
regiónu zo smeru od Moldavy nad Bodvou sa  dostanú bez 
prestupov priamo do centra Košíc. Výstavba by mala trvať od 
roku 2013 do roku 2015. 

Druhým projektom je výstavba terminálu integrovanej 
osobnej prepravy v Moldave nad Bodvou – mesto. Ľuďom 
v  západnej časti Košického samosprávneho kraja tento 
projekt prinesie modernú spoločnú zastávku pre autobusy 
a  ľahké koľajové vozidlá. Zabezpečí sa tým nadväznosť 
prímestskej autobusovej dopravy na koľajovú dopravu.

Na jednej strane krytého nástupišťa bude miesto na nástup 
a výstup deviatich autobusov naraz a na druhej strane bude 
nástupište na vlakové spojenie. Projekt, ktorý je situovaný 
v  blízkosti obytnej zóny, počíta aj s  vybudovaním nového 
parkoviska Park and Ride s takmer 70 parkovacími miestami 
pre autá, stojanmi na bicykle a 20 miest pre autobusy.

Vybudovaním terminálu sa vytvoria podmienky na presun 
cestujúcich z verejnej autobusovej a osobnej automobilovej 
dopravy na nosný dopravný systém koľajovej dopravy 
v  širšej aglomerácii Košíc. Odľahčí sa dopravná záťaž na 
mesto Košice: prímestské autobusové linky zo smeru od 
Moldavy, Turne nad Bodvou, Medzeva nebudú zachádzať až 
do Košíc, ale budú končiť v termináli v Moldave (odtiaľ pôjdu 
cestujúci tram-trainom). Predpokladané investičné náklady 
na výstavbu terminálu sú 6,3 mil. eur a výstavba prebehne 
medzi rokmi 2013 – 2015. 

Ďalším projektom je elektrifikácia trate Haniska pri 
Košiciach – Veľká Ida – Moldava nad Bodvou (21,2 km). 
Zabezpečí sa tým zvýšenie rýchlosti,  kvality prepravy, 
počtu spojov a  ekologizácia dopravy. Projekt počíta 
s  úpravou zabezpečovacieho zariadenia, čím sa zvýši 
bezpečnosť na príslušných železničných priecestiach.

Na elektrifikovanej trati budú premávať ľahké koľajové 
vozidlá, ktoré budú môcť jazdiť aj po súčasnej električkovej 
trati v Košiciach. V rámci tohto projektu sa zmodernizuje 
aj veľmi exponovaná zastávka Hutníky pri US Steel Košice. 
Železiarne na mieste zastávky verejnej koľajovej dopravy 
otvoria novú bránu do závodu, čo pomôže zamestnancom 
US Steelu pri príchodoch a odchodoch z práce. Predpokladné 
investičné náklady sú 29,3 mil. eur a predpokladaný čas 
výstaby je 2013 – 2015.

Autorka: Alena Vaškaninová Buchláková, sekcia riadenia projektov, 
Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR
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verejnú koľajovú dráhu vybudujú aj na východe
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na návšteve v RRa

hotel hrádok pri Jelšave privítal v  posledný júnový deň 
tohto roku zástupcov regionálnych rozvojových agentúr 
na dvojdňovom, pravidelne sa opakujúcom školení 
Centrálneho koordinačného orgánu s názvom Implementácia 
štrukturálnych fondov v programovom období 2007 – 2013 
pre zástupcov RRA.

Obsahom školenia pre vyše 60 účastníkov bola 
implementácia Národného strategického referenčného 
rámca a  jeho operačných programov. K  problematike 
Regionálneho operačného programu vystúpili zástupcovia 
Agentúry pre podporu regionálneho rozvoja, Ministerstva 
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, ktorí sa vo vystúpení 
zamerali najmä na skúsenosti a praktické poznatky z realizácie 
investičných projektov a  externého manažmentu projektov, 
ako aj problematiku verejného obstarávania pri projektoch 
financovaných z  fondov EÚ. K  uvedeným prezentáciám 
prebehla zaujímavá a búrlivá diskusia, v ktorej sa konfrontovali 
skúsenosti sprostredkovacieho orgánu a zamestnancov RRA. 
Nemálo pozornosti a otázok tiež vyvolali projekty realizované 
prostredníctvom programov cezhraničnej spolupráce. 

 

Prezentácia operačného programu Vzdelávanie (foto F. Jedinák).

Skúsenosti a  prax z  projektov podporených v  rámci 
Európskeho sociálneho fondu v  oblasti vzdelávania, 
zamestnanosti a  sociálnej inklúzie, aktivity v  oblasti 
ich publicity, činnosť regionálnych pracovísk Agentúry 
Ministerstva školstva, vedy, výskumu a  športu SR pre 
štrukturálne fondy a často kladené otázky boli predmetom 
druhej časti školenia.

Problematika regionálnej politiky Európskej únie po roku 
2013 bola zavŕšením dvojdňového školenia v  krásnom 
prostredí Gemera.

 

Návšteva Ochtinskej aragonitovej jaskyne (foto F. Jedinák).

Súčasťou školenia bola aj prezentácia úspešných projektov 
cestovného ruchu Košického samosprávneho kraja. Zástupcovia 
regionálnych rozvojových agentúr z  Rožňavy a  zo Spišskej 
Novej Vsi pútavo odprezentovali svoj dlhoročný a  úspešný 
projekt Gotická cesta. Prezentácia bola spojená s návštevou 
svetového unikátu - Ochtinskej aragonitovej jaskyne.  

Prezentácia ROP (foto l. Valicová-Tašková).

Dovoľujeme si vyjadriť poďakovanie Ministerstvu dopravy, 
výstavby a  regionálneho rozvoja SR, sekcii koordinácie 
fondov EÚ, oddeleniu informovanosti a  publicity, že sme 
si opätovne mohli obohatiť a  rozšíriť svoje vedomosti 
z  problematiky využívania a  čerpania fondov Európskej 
únie. Už teraz sa tešíme na ďalšie takéto užitočné školenie 
zamestnancov regionálnych agentúr zaradených do 
Integrovanej siete regionálnych rozvojových agentúr.

Autor: Štefan Repko, riaditeľ Krajskej rozvojovej agentúry 
v Banskej Bystrici a predseda Rady zástupcov Integrovanej siete 

regionálnych rozvojových agentúr

užitočné školenie zamestnancov regionálnych rozvojových 
agentúr zaradených do integrovanej siete regionálnych 
rozvojových agentúr
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združenie pre rozvoj 
regiónu horná nitra
 
Združenie pre rozvoj regiónu horná Nitra (ZRRHN), ktoré 
pôsobí ako multiplikátor regionálneho rozvoja, má záujem 
zvýšiť čerpanie eurofondov v  okrese Prievidza, ako aj 
v Bánovciach a Partizánskom. Jednou z aktivít je organizácia 
seminárov k tejto problematike. Dňa 6. septembra 2011 sa  
v  priestoroch Regionálneho kultúrneho centra v  Prievidzi 
uskutočnil seminár s   názvom  Ako byť úspešný pri 
čerpaní eurofondov z  operačného programu cezhraničnej 
spolupráce SR – ČR. 

Seminár bol zameraný nielen na prezentáciu aktuálnej 
výzvy OP SK – ČR (zamestnancami ministerstva 
pôdohospodárstva a  rozvoja vidieka), ale so svojimi 
skúsenosťami sa podelili  aj úspešní  realizátori projektov 
OP SK – ČR (Regionálna  rozvojová agentúra Východní 
Morava,  Regionálna rozvojová agentúra Púchov, 
Trenčianska regionálna agentúra, Slovenská obchodná 
a  priemyselná komora z  Trenčína). V  rámci fóra na 
vyhľadávanie partnerov bovl prezentovaný projektový 
zámer Združenia pre rozvoj regiónu horná Nitra 
s  názvom Sieť inštitúcií relevantných v regionálnom 
rozvoji pre dedinu a mesto, ktorý mám bližšie predstaví 
riaditeľ RRA Ing. Jozef Takács. „Projekt je  zameraný 
na znižovanie sociálnych rozdielov medzi mestom 
a dedinou formou výmeny skúseností a prezentácie 
dobrých príkladov z praxe z oblastí, ako sú aktualizácie 
lokálnych stratégií miest a  obcí, inovatívne formy 
zamestnávania, poľnohospodárstvo, cestovný ruch, 
kultúra a  podnikanie. Cieľovými skupinami sú lokálne 
a regionálne orgány, regionálne združenia, spolky, 
zväzy, komory inštitúcie trhu práce a malé a stredné 
podniky. Projekt by mal trvať 32 mesiacov a  rozpočet 
vedúceho partnera je na úrovni 80 000 eur. Projekt by 
mal prispieť nielen k zachovaniu a  ďalšiemu  rozvoju  
regionálnych  konzultačných  a  koordinačných  sietí na 
úrovni samospráv a záujmových skupín, ale aj vytvoriť 
cezhraničnú platformu na znižovanie sociálnych rozdielov 
medzi mestom a dedinou.“

Autor: Jozef Takács, riaditeľ RRA Združenie pre rozvoj 
regiónu horná Nitra

akadémia ženského 
podnikania v Srbsku
 
ZRRhN bolo v  tomto roku hlavným partnerom Akadémie  
ženského podnikania v  Srbsku pri realizácii  projektu 
s  názvom Akadémia ženského podnikania – inteligentná 
investícia do celoživotného vzdelávania žien, ktorý 
bol podporený Európskou komisiou prostredníctvom 
programu EuropaAid a  bol zameraný na posilnenie 
dialógu medzi inštitúciami občianskej spoločnosti Srbska 
a  EÚ.  Jedným z  výsledkov bolo definovanie efektívnych 
opatrení zamestnávania a samozamestnávania žien hlavne 
v slovenskej oblasti Báčskeho Petrovca vo Vojvodine.
Autor: Jozef Takács, riaditeľ RRA Združenie pre rozvoj regiónu 

horná Nitra

na návšteve v RRa

WOMEN'S ENTREPRENEURSHIP ACADEMY

a smart investment 
in women's lifelong 
learning programme

AKADEMIJA ŽENSKOG PREDUZETNIŠTVA

PAMETNA
INVESTICIJA
U PROGRAM
DOŽIVOTNOG
UČENJA ŽENA
This project is funded by the EU/Ovaj projekat finansira EU
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2. merkantílie

 2.7 Poznámkový blok

   2. 7. 1  Základný tvar

Na protiľahlej strane je znázornený tvar poznámkového bloku.

Vrchná strana poznámkového bloku je tvorená negatívnym variantom rastra. V spodnej časti je jeden riadok 
zväčšený a umiestnené logo CKO vo farebnom prevedení tak, aby lícovalo s rastrom.

Vnútorná strana poznámkového bloku je tvorená pozitívnym variantom rastra. V spodnej časti je logo CKO 
vo farebnom prevedení.

MINISTERSTVO VÝSTAVBY A REGIONÁLNEHO ROZVOJA SLOVENSKEJ REPUBLIKY
Sekcia stratégie rozvoja regiónov

Prievozská 2/B 825 25 Bratislava 26
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Minister dopravy, výstavby 
a  regionálneho rozvoja SR Ján 
Figeľ sa v polovici júna zúčastnil 
na slávnostnom krste novej 

dieselovej jednotky radu 861 vyrobenej v  spoločnosti 
ŽOS Vrútky. Výroba vlaku, ktorý dostal meno Mária, 
bola spolufinancovaná z fondov EÚ v rámci Operačného 
programu Doprava. Celkovo pribudne do vozidlového 
parku slovenských železníc 12 dieselových vlakových 
jednotiek, ktoré budú už od jesene premávať na tratiach 
v okolí Nitry, Humenného, Prešova, Košíc a Prievidze.
 
Nové vlaky sú riešené ako nízkopodlažné, s multifunkčnými 
priestormi pre imobilných cestujúcich s  vozíkmi, pre 
kočíky a  bicykle. Sú vybavené informačným systémom, 
klimatizáciou, samočinnou tlakovou brzdou, záchrannou 
brzdou s  premostením a  zaisťovacou brzdou. Prepravná 
kapacita motorovej jednotky je 317 cestujúcich, z  toho 
177 miest je určených na sedenie. 

Projekt modernizácie 
železničných vozidiel 
p r e  p r í m e s t s k ú 
a  medziregionálnu 
d o p r a v u ,  k t o r ý 
prebieha v  rámci 
O p e r a č n é h o 
programu Doprava, 
d o  d v o c h  r o k o v 
vymení až štvrtinu 
vozidiel Železničnej 
s p o l o č n o s t i 

Slovensko. Po elektrických poschodových vlakoch Lucia 
a  Katarína, ktoré už od zimy vozia obyvateľov Považia 
do práce, školy a  za ďalšími povinnosťami, pribudne do 
vozidlového parku slovenských železníc dieselový vlak 

Mária. Vlak podobného typu, tzv. push-pull, čiže ťahaný-
tlačený začne v tomto roku voziť ľudí na trati Nové Zámky 
– Leopoldov – Bratislava.

„Kultúra v cestovaní vlakmi na Slovensku dlhé roky krívala. Rád by 
som pripomenul, že Európska únia vyčlenila na podporu verejnej 
železničnej osobnej dopravy na Slovensku takmer 180 mil. eur. Výber 
projektov v Operačnom programe Doprava je ovplyvnený základnou 
myšlienkou európskej dopravnej politiky. Tá hovorí o podpore 
projektov, ktoré majú význam nielen z pohľadu dopravy, ale aj 
z pohľadu hospodárstva. Očakávam preto, že investície do osobnej 
železničnej dopravy prinesú viac pracovných príležitostí odľahlejším 
regiónom Slovenska. Výroba 12 dieselových vlakových jednotiek 
ktorú, na polovicu platí EÚ, priniesla prácu mnohým ľuďom z Turca. 
Verím, že skúsenosť s výrobou týchto vlakov prináša do Vrútok aj 
nový impulz na rozvoj biznisu nielen v rámci Slovenska, ale prispeje aj  
k vývozu slovenských vlakov do blízkeho zahraničia,“ uviedol na 
slávnostnom krste minister J. Figeľ.

Autorka: Alena Vaškaninová Buchláková, sekcia riadenia projektov, 
Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR

kalendáRium

MINISTERSTVO ŠKOLSTVA,
VEDY, VÝSKUMU A  ŠPORTU
SLOVENSKEJ REPUBLIKY

Stromová 1,  813 30 Bratislava 1
sekcia štrukturálnych fondov EÚ

Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR
ako riadiaci orgán pre Operačný program Výskum a vývoj

si Vás dovoľuje pozvať na národnú konferenciu, ktorá je veľkou informačnou aktivitou OPVaV pod názvom:

Slovensko v európskych a medzinárodných centrách výskumu a vývoja

Dátum a čas: 10. november 2011 o 9.00 h
Miesto: Centrum vedecko-technických informácií SR, Lamačská cesta 8/A, Bratislava

konferenčná miestnosť na 2. poschodí

Svoju účasť potvrďte prostredníctvom portálu 
www.tyzdenvedy.sk 

Podporujeme výskumné aktivity na Slovensku/Projekt je spolufinancovaný zo zdrojov EÚ

vo vrútkach predstavili prvý slovenský eurovlak mária
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Improving the competitiveness of HYDREX, s.r.o. by purchasing 
innovative technology and the importance of the support from the 
structural funds for machinery production development in Slovakia
hYDREX, s.r.o. was established as a company directed towards the 
purchase and sale of building and road-construction machinery and 
spare parts. 

Improving the quality of the educational process and upgrading 
equipment at the Technical University in Zvolen with help from the 
European Structural Funds
Successful projects supported by the ASFEU within the operational 
programme: Research and Development include the project of the 
Technical University in Zvolen.

Upgrade of internal equipment and renewal of the infrastructure of the 
Technical University in Košice has brought in unique innovations
“Infrastructure development and I&CT upgrade at the Technical University 
in Košice with the aim of improving the conditions and education quality”.  

We provide you with a map of the projects performed within the 
programme period between 2007 and 2013
To improve the transparency of drawing the EU funds, the Central 
Coordinating Authority prepared an innovation for visitors to the www.
nsrr.sk portal in the form of a “Map of projects performed in the programme 
period between 2007 and 2013”. 

RegioNetwork2020
http://www.regionetwork2020.eu
RegioNetwork2020 platform is designed for representatives of 
the regions of Europe and all those interested in the EU`s regional 
development policy. 

Four projects supported in Nitra 
On 12th April 2011, officials of the European Commission from the 
General Directorate for Regional Policy in Brussels, Christopher Todd 
and Martina Benčatová, and members of the Monitoring Committee of 
the Operational Programme: health Care (OPhC) visited four healthcare 
facilities in Nitra where the projects were co-financed from the European 
Fund for Regional Development. 

Interview
A feasibility study of simplified reporting of expenditures in relation to 
individual operational programmes in the programme period between 
2007 and 2013 was prepared by the Central Coordinating Authority in 
relation to the recognised need for individual methods of simplified 
reporting of expenditures implementation in acceleration

The Secondary Technical School in Trebišov changes its school education 
programme with help from the EU funds.
. The school was granted a non-refundable financial contribution of 
almost EUR 300 thousand under the appeal announced by the Agency 
of the Ministry of Education, Science, Research and Sport of the SR for EU 
Structural Funds in October 2008. 

Technical seminar HP IS and HP TUR
A one-day seminar entitled: “Monitoring and evaluation of the 
horizontal priority Information Society and horizontal priority Sustainable 
Development in the Implementation Process” was held on June 22 2011, 
in hotel Bôrik in Bratislava. 

Conference: Slovakia Regions Development in the Context of EU 
Coherence Policy 
A conference was held in Bratislava on 24th May 2011 entitled 
“Development of Slovakia’s Regions in the Context of the EU Coherence 
Policy”. The objective of this conference was to provide more information 
on the mechanism for implementation of the coherence policy, its extent 
into the Slovak regions development and the development of discussion 
on the form of this policy post-2013. 

A world-standard lab – NANOLAB has been established in Bratislava 
with the support of the operational programme: Research and 
Development.
At the Institute of Physics of the Slovak Academy of Sciences in 
Bratislava, the first stage of the NANOLAB laboratory building has been 
completed. It was completed with the help of the European Regional 
Development Fund within the operational programme: Research and 
Development.

Meeting of the Working Group for Publicity at the level of the 
Central Coordinating Authority for the National Strategic Reference 
Framework 
The session of the working group for publicity was held on 28th June 2011.

Conference and OPIS
The OPIS conference arranged by the Liaison Authority of OPIS, the 
Ministry of Finance of the SR, was held in Gate One hotel on 28th April 2011. 

Travel to Vienna in greater speed and comfort
The Slovak Republic and Austria have signed a partnership agreement 
for preparation of the Twin City Rail project. By this agreement, project 
documentation will be prepared for construction of the electrified 
railway connection Vienna-Marchegg-Bratislava with integrated 
transport stops. 

People in the town of Čadca will have their ring-road by Christmas 
2013 
Construction of the town ring-road in Čadca was officially launched 
in the middle of July. On its completion in December 2013, it will 
serve to exclude through-traffic from the town’s central zone 
and provide the opportunity to complete a pedestrian zone in 
the town.

The Ministry of Transport, the administrative district and the capital 
city jointly solve the issue of transport in Bratislava.
The agreement on the projects for the integrated transport system in 
Bratislava was presented at the beginning of June by the Transport 
Minister, Ján Figeľ, the Bratislava Administrative District President, 
Pavol Frešo and the Mayor of Bratislava, Milan Ftáčnik. 

Public railroad to be constructed in the eastern region
A project for public railroad construction in Košice and adjacent areas 
was presented at the end of June by the Minister of Transport, Ján 
Figeľ, Košice Administrative District President, Zdenko Trebuľa, and the 
Deputy Mayor of Košice, Ladislav Lazar.

Useful training for staff of the regional development agencies involved 
in the Integrated Network of Regional Development Agencies. 
On the last day of June this year, the hrádok hotel near Jelšava 
welcomed officials of the regional development agencies on a 
two-day training session of the Central Coordinating Authority 
entitled “Implementation of Structural Funds in the Programme 
Period between 2007 and 2013 for representatives of the Regional 
Development Agencies”.

Association for Horná Nitra Region development
On 6th September 2011, the Association for horná Nitra Region 
development arranged a seminar entitled: “how to succeed in 
drawing EU funds from the Operational Programme of Cross-Border 
Co-operation of the Slovak Republic – Czech Republic” on the premises 
of the Regional Cultural Centre in Prievidza. 

The first Slovak Euro-train Mária introduced in Vrútky
In mid-July, the Minister of Transport, Construction and Regional 
Development of the SR, Ján Figeľ, attended the ceremonial launch of 
a diesel-unit of the 861 series produced in ŽOS Vrútky. The production 
of a train named Mária was co-financed from the EU funds within the 
Operational Programme of Transportation. 

engliSh SummaRY
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